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Danes ni lahko biti potrošnik
Finančna in gospodarska kriza je med trgo-

vske police v Sloveniji udarila nekoliko kasneje 
kot v industriji in nekaterih drugih panogah, tr-
govci pa sedaj ugotavljajo, da so se nakupne 
navade potrošnikov v zadnjem času opazno 
spremenile. Po pisanju časnika Dnevnik se Slo-
venci vse bolj odločamo za nakupe cenejših tr-
govskih blagovnih znamk in precej pogosteje 
kot prej kupujemo v diskontih.

Med izdelki Mercatorjeve blagovne znamke, 
ki predstavlja več kot 15-odstotni delež prodaje, 
se kupci najpogosteje odločajo za kruh, mesne 
in mlečne izdelke ter izdelke za higieno. V Spa-
ru, kjer se je prodaja hišnih blagovnih znamk v 
zadnjem obdobju povečala kar za 20 odstot-
kov, so prepričani, da večja racionalnost in pre-
računljivost pri nakupih nista zgolj posledica re-
cesije, zato pričakujejo, da se bodo sedanje na-
kupovalne navade obdržale tudi po koncu krize. 
Promet diskontnega trgovca Eurospin se je v mi-
nulem obdobju povečal za več kot 40 odstotkov, 
uradnih podatkov o tržnih deležih diskontov v 
slovenski trgovini pa žal ni na razpolago.

Raziskava Trženjski monitor je pokazala, da 
je več kot polovica Slovencev zmanjšala svojo 
potrošnjo. Da so njihovi nakupi postali bolj pre-
mišljeni, je odgovorilo skoraj 70 odstotkov vpra-

šanih, dobra polovica pa jih kupuje več cenovno 
ugodnih izdelkov. Več kot 40 odstotkov vpraša-
nih je povedalo, da namesto enega velikega ra-
je opravijo več manjših nakupov, dobra tretjina 
pa jih v primerjavi s prej večkrat zaide v diskon-
tne prodajalne. 

Potrošniki so se najprej pripravljeni odpove-
dati nakupom oblačil in obutve, sledijo potova-
nja in dopusti, hrana in pijača, luksuzne dobrine 
ter zabava in prosti čas. Skoraj polovica anke-
tiranih se je odpovedala potovanjem in turistič-
nim storitvam, okoli 40 odstotkov vprašanih pa 
tudi večjim investicijam, ko so nakupi pohištva, 
oblek in obutve, izdelkom za prosti čas in pla-
čljivim športnim aktivnostim ter zabavni tehniki. 

Tema tokratne številke Savinjskih novic je iz-
bira v prodajalnah, saj smo potrošniki zaradi za-
res obilne ponudbe večkrat v zagati, kaj izbrati, 
da bi dobili kar največ za svoj denar. O tem, ka-
ko ravnajo pri nakupnem odločanju, smo pov-
prašali nekatere naključne sogovornike, preveri-
li pa smo tudi, ali obstaja nevarnost pomora če-
bel zaradi koruze tudi v Zgornji Savinjski dolini. 
Želim vam veliko zanimivega branja! 
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Tema tedna

Naša anketa
Se je ponudba v dveh desetletjih izboljšala?

Včasih je bilo moderno nakupovati v tujini, s čimer smo se nava-
dili na tujo hrano, ki zdaj množično prihaja na naš trg. Danes je tudi 
pri nas prava poplava artiklov iz različnih držav in kontinentov. Stva-
ri so se pocenile in postale pristopne veliki množici ljudi. Tako so se 
v dveh desetletjih samostojne države navade Slovencev spremeni-
le. Nakupovanje v majhnih trgovinah se je preselilo v velike super-
markete. Ponudba na področju živilske in neživilske industrije pre-
sega povpraševanje. Nakupovanje je postalo ena od ključnih prosto-
časnih dejavnosti. Kako pa je s kakovostjo?

POTROŠNIKI V PRIMEŽU SODOBNIH NAKUPOV

Izbira – problem sodobne družbe

Cvetka Repenšek, Mozirje
Če imaš denar, ni pomembno, ali živiš na pe-

riferiji ali v mestu. Veliko je trgovskih centrov. A v 
zadnjih dvajsetih letih so se bistveno zvišale ce-
ne artiklov, izbira je bistveno boljša, kvaliteta pa 
je mnogo kje padla. Žal so v mnogih krajih, tudi v 
Mozirju, zaprli specializirane prodajalne, kot je bi-
la železnina. Med artikli najdem tisto, kar iščem, 

na izdelku vedno preberem, če ima kakšne dodatke, ki bi lahko škodo-
vale zdravju. Predvsem pa se pri nakupovanju odločam za domačo slo-
vensko robo. 

Marija Pustoslemšek, Nova Štifta
Sedaj imamo boljšo ponudbo, več nakupoval-

nih središč in velikih trgovin. A se mi zdi, da se je za 
dobro kvalitetno robo potrebno odpeljati tudi v me-
stno središče. Imam občutek, da so prav zaradi te-
ga na boljšem v mestih. Ima pa podeželje to pred-
nost, da se veliko hrane lahko pridela doma. Po tu-
jih izdelkih ne posegam, ker se mi zdi, da kvaliteta 
ni na visokem nivoju. Bolj zaupam slovenskim proizvodom, kljub temu da 
so malo dražji. Zdi se mi, da bi morali podpirati domače artikle. 

Mateja Visočnik, Šmihel
Izgradnja velikih nakupovalnih centrov je pri-

pomogla k večji in kvalitetnejši izbiri. A še vedno 
so na boljšem tisti, ki živijo v mestih, saj je tam 
več centrov in večja konkurenca, ki pripomore k 
boljši ponudbi. Izdelki iz vzhodnih držav so po-
stali prav tako kvalitetni in nikakor ne zaostaja-
jo za drugimi. Sama ne preverjam izvora izdelka. 

Važna mi je kvaliteta, cena pa je šele na drugem mestu. 

Boštjan Iršič, Mozirje
V veliki želji po kapitalu je danes kvaliteta izdel-

kov padla. A izbira je velika tako na podeželju kot 
v mestih. Na podeželju za bogato in kvalitetno po-
nudbo nismo niti najmanj prikrajšani, saj so že 
skoraj povsod zrasli veliki nakupovalni centri. 

Viktor Žehelj, Nazarje
Pred dvema desetletjema smo imeli v veli-

ki meri še klasične trgovine, sedaj so že samo-
postrežne, zrasli so veliki trgovski centri. Ponud-
ba se je prav zaradi tega izboljšala. Na podeželju 
smo pogosto prikrajšani za dobre nakupe, pa ne 
zaradi kvalitete in ponudbe, temveč zaradi razda-
lje do nakupovalnega središča. 

Jure Rakun, Mozirje
Res imamo veliko izbiro tako blaga kot storitev 

in nimam občutka, da bi bili na podeželju za kaj 
prikrajšani. Sam dobim vedno tisto, kar iščem, tu-
di za malo denarja dobim zadovoljivo kvaliteto. 

Pripravila: Marija Šukalo, 
foto: Ciril M. Sem

V začetku maja je bil v Hong Kongu 19. svetovni kongres potrošni-
ških organizacij. Glavna tema srečanja je bila posvečena varstvu po-
trošnikov na področju finančnih storitev, veliko pozornosti pa je bilo 
namenjene tudi vprašanjem družbene odgovornosti podjetij in dosto-
pu potrošnikov do varnih živil s primernim prehranskim profilom. Ve-
dno večja ponudba živilskih in drugih izdelkov žal ne zagotavlja njiho-
ve varne uporabe, niti potrošnikom ne zagotavlja sproščenih nakupov 
brez nepotrebnega zapravljanja časa. Ravno obratno, (pre)velika iz-
bira po mnenju mnogih ne osvobaja, ampak zasužnjuje.

VČASIH HLEPELI PO BANANAH, 
DANES JE IZBIRA HRANE 

NEOMEJENA 
Še trideset let nazaj smo Slo-

venci hlepeli po kavi, bananah in 
še nekaterih živilih, ki v Jugoslaviji 
niso bile vedno na voljo za nakup. 
Danes je na izbiro nepregledna vr-
sta različnih znamk kave, čokola-
de, tudi banane lahko kupimo v mi-
ni ali standardni izvedbi. Lahko ku-
pimo kosilo za dva evra ali za dve-
sto, razpon cene za enako živilo 

je lahko ogromen. Ravno tako kot 
nihajo cene, pa niha tudi kvaliteta 
hrane. Še vedno tudi za hrano velja 
rek »nisem dovolj bogat, da bi ku-
poval poceni«. 

Raziskave potrošniških revij, tu-
di slovenske revije za varstvo po-
trošnikov VIP, kažejo, da nas števil-
ni živilski izdelki z nizko ceno, pred-
vsem najbolj predelana hrana, lah-
ko drago stanejo na področju na-
šega zdravja. Žal tudi visoka cena 
ni nikakršno zagotovilo za zdravju 

primerno hrano, saj ravno v neod-
visnih raziskavah narejeni testi ka-
žejo, da najdražja živila nikakor ni-
so najbolj naravna in zdrava. Pra-
vil torej ni več, potrošnik pa lahko 
v poplavi podobnih živil izgubi ure 

časa v branju deklaracij, ki odkriva-
jo, kaj pravzaprav nesemo v usta.

Z NAKUPI CENENIH IZDELKOV 
PLJUVAMO V LASTNO SKLEDO
Tako pri nakupu določene hra-
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Tema tedna, Aktualno

Več o tem v prihodnji številki 
Savinjskih novic.

ZGORNJESAVINJSKI ZDRAVSTVENI DOM MOZIRJE

Pomanjkanje 
kadra rešujejo s 

prerazporeditvijo dela

POMORI ČEBEL

Zgornjesavinjska koruza ni zastrupljala čebel

Zgornjesavinjski zdravstveni 
dom Mozirje že nekaj časa delu-
je brez specialista za šolsko medi-
cino, kljub temu varovanje zdrav-
ja predšolskih in šolskih otrok ter 
mladostnikov poteka celostno, ku-
rativno in preventivno. Preventiv-
ne programe po besedah direkto-
rice doma Ide Pustoslemšek Kra-
mer trenutno rešujejo s honorarno 
zaposlitvijo enega zdravnika spe-
cialista šolske medicine, zdravlje-
nje pa v treh splošnih ambulantah 
nazarske zdravstvene postaje. 

Problem pomanjkanja kadra so 
v zdravstvenem domu rešili s tem, 
da so si delo porazdelili zaposleni 
zdravniki. Kako dolgo bodo morali 
delati tako, Pustoslemšek-Kramer-
jeva ne more napovedati. Razpis 

za prosto delovno mesto je že ne-
kaj časa odprt, a se do sedaj še ni 
javil noben od specializantov. Po-
manjkanje tovrstnih zdravnikov ni 
le zgornjesavinjski problem, tem-
več širši, slovenski. 

»Mladih ni, mi se staramo, po-
magajo nam samo še upokojeni 
zdravniki. To je skoraj povsod, z iz-
jemo mest. Tudi v prihodnje se sta-
nje ne bo izboljšalo, saj se mladi 
ne odločajo za tovrstno specializa-
cijo,« je kritična direktorica, osebno 
pa prepričana, da bi mladi mora-
li začeti po opravljeni obvezni pra-
ksi delati na periferiji, preden se od-
ločijo za specializacijo. Tako bi na-
mreč lahko spoznali delo zdravni-
kov na podeželju. 

Marija Šukalo

Letošnjo pomlad smo kar nekaj-
krat slišali o množičnih pomorih 
čebeljih družin v Prekmurju. Na Če-
belarski zvezi Savinjsko-šaleškega 
območja niso bili obveščeni, da bi 
na tukajšnjem območju odmrlo ve-
čje število čebel. Zgornjesavinjski 
kmetovalci od celotne količine po-
sejane koruze uporabijo približno 
polovico tretirane.

Seme mora biti tako pripravlje-
no zaradi preventive pred škodlji-
vim koruznim hroščem, ki ogroža 
pridelek. Tega škodljivca vsaj v za-
dnjih letih na zgornjesavinjskem ali 
šaleškem območju ni bilo opazi-
ti. Zaradi preprečitve gospodarske 
škode po hrošču je kmetijsko mini-
strstvo pred časom izdalo uredbo, 
da se mora s setvijo koruze koloba-
riti. Prvo leto se sme sejati netreti-
rano seme, drugo leto na isto po-
vršino tretirano seme, tretje leto pa 
se na isto površino koruze ne sme 
več sejati in je treba posevek zame-
njati. Prav tako je že nekaj let stara 
uredba o sejalnicah, ki med setvijo 
ne smejo dopuščati prašenja s se-
mena v okolico.

Kako je s koruzo v naši dolini, 
nam je povedala Štefka Goltnik z 
mozirske izpostave Kmetijsko goz-
darskega zavoda Celje. Podatke je 
zbrala po vlogah, ki jih kmetje od-

dajo za neposredna plačila. »Po 
zbranih podatkih imamo v dolini 
310 ha njiv, od tega je koruza po-
sejana na 170 ha. Po oceni je seja-
ne okrog 50 odstotkov tretirane ko-
ruze, torej na okrog 80 ha. Ocenju-
jemo, da je do 29. aprila, ko je bi-
la s strani ministra izdana prepo-
ved setve koruze, ki je bila tretirana 
z insekticidi, bila posejana že veči-
na koruze. To sklepamo po tem, da 
je le nekaj kmetov poklicalo, kaj naj 
storijo. 

Mi kmetom že vsa leta svetuje-
mo, da naj na njivah izvajajo ko-
lobar, ker je to najboljša obramba 
pred prerazmnožitvijo koruznega 
hrošča. Tudi sicer je na njivah treba 
kolobariti zaradi ohranjanja organ-
ske snovi v tleh in izboljšanja rodo-
vitnosti tal. Pri primernem kolobar-
ju se zmanjša zapleveljenost, na-
pad bolezni in škodljivcev, izboljša 
se gospodarnost gnojenja ter po-
sledično povečata količina in kako-
vost pridelka. Tretirano seme je za 
okrog 20 odstotkov dražje kot ne-
tretirano,« pravi Goltnikova.

Večino semenske koruze na tu-
kajšnjem območju kmetovalci ku-
pijo v Zgornjesavinjski kmetijski za-
drugi Mozirje. Direktor Andrej Pre-
sečnik je povedal, da zadruga že 
dolga leta semensko koruzo ku-

puje pri istem dobavitelju in v tem 
času ni bilo nobenih posebnosti. 
Po njegovih besedah je iz tega, da 
se seje polovico tretirane in polovi-

co netretirane koruze, razvidno, da 
kmetovalci upoštevajo pri setvi ko-
ruze kolobar.

Marija Lebar

ne kot oblačil oziroma kateregako-
li izdelka, vplivamo na veliko več, 
kot sploh vemo. Danes imamo na 
izbiro goro cenenih izdelkov, ki jih 
zaradi nizke cene menjamo kot za 
šalo. Strokovnjaki s področja po-
trošniške ekologije in sociologije 
pa za tem vidijo mnogo širšo zgod-
bo. Življenjska doba cenenih izdel-
kov je kratka, posledično sta mate-
rial in energija za proizvodnjo tega 
izdelka predčasno izničena oziro-
ma nista docela izrabljena. Pogo-
sta menjava dobrin ustvarja več 
odpadkov, nepotrebno porabljena 
energija še dodatno onesnažuje. 

Z našim nakupom cenenega 
blaga bogati industrija, za katero v 
nerazvitih predelih sveta skoraj za-
stonj delajo najrevnejši sloji prebi-
valstva. Naš nakup takšno izkori-
ščanje le še spodbuja, hkrati pa 
posredno pomaga k selitvi industri-
je v revne predele sveta, torej ven iz 
naše države. Domače tovarne ne 

morejo konkurirati poceni blagu z 
vzhoda, zato se zapirajo, brezpo-
selnost narašča.

VEČ IZBIRE, VEČ KOMPLIKACIJ
Včasih je izbira pomenila svobo-

do, danes prevelika izbira pome-
ni stres, slabe odločitve in troše-
nje dragocenega časa. Tako me-
nijo strokovnjaki, ki proučujejo ku-
pne navade potrošnikov. Danes 
nakup navadne zobne paste po-
meni ogromno izbiro, ki jo otežuje 
iskanje kakovosti, ugodne cene in 
primerne količine. Posledica je ve-
lika možnost slabe odločitve, obža-
lovanja, celo stanja paralize, meni-
jo številni preučevalci »izbire«. Ta 
postaja problem sodobne druž-
be, v veljavo stopajo slogani v stilu 
»manj je več«, potrošniki pa se sko-
zi osebne izkušnje učimo, da bi bi-
lo življenje res enostavnejše, če bi 
imeli manj izbire. 

Tatiana Golob

Nas bo hranil domači kmet ali španski rastlinjaki?
Ena od najkrajših in varnih pro-

dajnih poti od pridelovalca do po-
trošnika vodi prek kmečke tržni-
ce z lokalno pridelano hrano. Ob-
čina Mozirje je s projektom kmeč-
ka tržnica uspela na razpisu Agen-
cije RS za kmetijske trge in razvoj 
podeželja. Kmečka tržnica, ki je del 
projekta ureditve trškega jedra, je 
bila odprta leta 2007, naslednje 
leto zaprta zaradi del na trgu, leta 
2009 se je zopet prodajalo, zdaj se 
še v nedeljah ne več.

Pod streho prenovljenega Bo-
hačevega toplarja je vsako sobo-

to od osme do dvanajste ure na 
stojnicah sveža in raznovrstna se-
zonska hrana. To, da bodo morali 
z junijem začeti plačevati pristojbi-
no, in slab promet, pa je povzročilo, 
da večina ponudnikov razmišlja o 
tem, ali bo sploh vztrajala. Sobotna 
pristojbina za najem prostora na 
tržnici naj bi zaenkrat znašala dva 
evra. Občinski in upravitelj JP Dom 
Nazarje jo utemeljujejo s tem, da 
so v obnovo Bohačevega toplarja 
veliko vložili, svoje pa bodo morali 
zdaj prispevati še prodajalci sami.

AG
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Gospodarstvo, Iz občin, Oglasi

Na podlagi 10. in 11. člena Odloka o priznanjih Občine Ljubno 
(Ur. glasilo občin Mozirje, Nazarje, Gornji Grad, Ljubno in Luče št. 
1/98), objavlja Komisija za mandatna vprašanja, volitve in imeno-
vanja Občine Ljubno

RAZPIS ZA ZBIRANJE PREDLOGOV
ZA PODELITEV PRIZNANJ OBČINE LJUBNO ZA LETO 2011

1. Razpisuje se zbiranje predlogov za podelitev naslednjih priznanj 
Občine Ljubno za leto 2011:

• NAZIV ČASTNI OBČAN Občine Ljubno
• ZLATO PRIZNANJE Občine Ljubno
• SREBRNO PRIZNANJE Občine Ljubno
• BRONASTO PRIZNANJE Občine Ljubno
• SPOMINSKO PRIZNANJE Občine Ljubno
• DENARNA NAGRADA.

2. Predlogi za podelitev posameznih priznanj se zbirajo:
• za NAZIV ČASTNEGA OBČANA Občine Ljubno se predlaga posa-

meznika za njegov izjemni prispevek na področju gospodarstva, zna-
nosti, umetnosti, kulture, športa in humanitarnih ali drugih dejavnosti, 
ki imajo trajen pomen za razvoj, ugled in promocijo Občine Ljubno;

• za ZLATO PRIZNANJE Občine Ljubno se predlagajo posamezni-
ki, podjetja, zavodi, organizacije in skupnosti ter društva za izredno ži-
vljenjsko delo ali za vrhunske uspehe ali dosežke, ki so pomembni za 
razvoj in ugled Občine Ljubno;

• za SREBRNO PRIZNANJE Občine Ljubno se predlagajo posa-
mezniki, podjetja, zavodi, organizacije in skupnosti ter društva za po-
membne dosežke v zadnjem obdobju in kot spodbudo za nadaljnje 
ustvarjalno delo;

• za BRONASTO PRIZNANJE Občine Ljubno se predlagajo posame-
zniki, podjetja, zavodi, organizacije in skupnosti ter društva za enkra-
tne uspehe v zadnjem obdobju in kot spodbuda za nadaljnje ustvar-
jalno delo;

• za SPOMINSKO PRIZNANJE Občine Ljubno se predlagajo zaslu-
žni vidni znanstveni, kulturni, športni in drugi javni delavci, ki obišče-
jo Občino Ljubno;

• za DENARNO NAGRADO se predlagajo zaslužni vidni zdravstve-
ni, kulturni, športni in drugi javni delavci, ki so s svojim prostovoljnim 
delom in osebnim angažiranjem omogočili organizacijo in razvoj po-
sameznih prostovoljnih aktivnosti ali prireditev, ki so javnega pomena.

3. Predloge za podelitev priznanj Občine Ljubno lahko podajo ob-
čani, podjetja, zavodi, politične in druge organizacije, župan ter občin-
ski svetniki.

4. Pisni predlog mora vsebovati:
• osnovne podatke o predlagatelju
• podatke o predlaganem kandidatu za priznanje
• vrsto priznanja, ki se predlaga za kandidata
• utemeljitev predloga in predlaganega priznanja
• podpis predlagatelja

5. Predloge za podelitev priznanj pošljite v zaprtih kuvertah Komisi-
ji za mandatna vprašanja, volitve in imenovanja Občine Ljubno, najka-
sneje do ponedeljka, 13.6.2011. Komisija bo proučila prispele predlo-
ge in obrazložene predloge posredovala v obravnavo in sprejem ob-
činskemu svetu. Priznanja bodo podeljena ob praznovanju občinske-
ga praznika v petek 29.7.2011.

Predlogov, ki bodo prispeli po razpisanem roku, komisija ne bo mo-
gla obravnavati in upoštevati.

KOMISIJA ZA MANDATNA VPRAŠANJA, 
VOLITVE IN IMENOVANJA OBČINE LJUBNO

BSH HIŠNI APARATI NAZARJE D.O.O.

Ministrica Radićeva 
podpisala pogodbo o 

finančni spodbudi
V prostorih ministrstva za go-

spodarstvo so v torek pripravili 
svečani podpis pogodbe o finanč-
ni spodbudi, ki jo je vlada dodeli-
la podjetju BSH Hišni aparati Na-
zarje za investicijski projekt Razši-
ritev in diverzifikacija proizvodnje 
malih gospodinjskih aparatov. Do-

kument so podpisali ministrica za 
gospodarstvo mag. Darja Radić, 
direktor področja gospodarjenje 
Boštjan Gorjup in tehnični direktor 
BSH Hišni aparati d.o.o. Andreas 
Wolfgang Liebl. Več o tem v priho-
dnjih Savinjskih novicah.

Marija Lebar

OBČINSKI SVET GORNJI GRAD

Svetniki nezadovoljni 
s poročilom in načrtom 

Komunale
Na aprilski seji so svetniki obči-

ne Gornji Grad obravnavali poroči-
lo poslovanja za preteklo leto in le-
tošnji poslovni načrt gornjegrajske 
Komunale. Tako pri poročilu kot na-
črtu se je zapletlo že pri obravna-
vi na odboru za gospodarstvo, ki 
je občinskemu svetu predlagal, da 
letnega poročila ne sprejme, ker v 
njem ni predloženo poročilo nad-
zornega sveta podjetja, le-temu so 
naložili, da v dveh tednih poda po-
ročilo, ki se bo obravnavalo na na-
slednji seji. 

Predsednik nadzornega sveta 
Komunale Gornji Grad Franc Bastl 
je obrazložil, da se je nadzorni svet 
sestal 7. aprila, in ker niso prejeli 
plana dela podjetja, rezultatov niso 
imeli s čim primerjati. Ker je komu-
nalna dejavnost zelo specifična, so 
predlagali revizijo poslovanja, svo-
je sklepe pa so zapisali v zapisni-
ku seje. 

Predsednik odbora za gospo-
darstvo Franc Galin je poudaril, da 
zapisnik seje ni poročilo nadzorne-
ga sveta, poleg tega odbor zapisni-
ka ni prejel, nedopustno pa se jim 
zdi, da direktor podjetja podpiše 
poročilo nadzornega sveta. Galin 
je še omenil, da so v letnem poro-
čilu vsi podatki o poslovanju, nad-
zorni svet je dolžan to preveriti, kar 
pa ni storil. 

Direktor Komunale Zdenko Pur-
nat je obrazložil, da je iz zapisnika 
v poročilo zapisal sklep nadzorne-

ga sveta, kot ga je sprejel nadzorni 
svet. Župan Stanko Ogradi je pre-
dlagal, da se poročilo Komunale 
kljub temu obravnava, računovod-
kinja Irena Žerovnik in direktor sta 
podala poročilo, na kar so svetniki 
odločili, da bodo upoštevali pripo-
ročilo odbora za gospodarstvo in 
točko obravnavali na naslednji seji. 

Zapletlo se je tudi pri načrtu po-
slovanja, predstavil ga je Purnat in 
v planu omenil načrtovano izgubo. 
Župan Ogradi je omenil zadolži-
tve, ki jih je Purnatu naložil občinski 
svet že lani, da se poiščejo drugi vi-
ri prihodkov zaradi zaprtja odlaga-
lišča Podhom in načrti zanj, vendar 
tega direktor ni pripravil. Prav tako 
bi moral biti plan opremljen s števil-
kami, ne le opisno, kar se ni zdelo 
sprejemljivo tudi svetnikom. 

Glede na to, da se podjetju obe-
ta izguba, pričakujejo, da bodo ve-
deli, katera področja naj bi prinaša-
la izgubo. Nelogično se jim je tudi 
zdelo, da bi pri življenju držali pod-
jetje, ki ne more ustvariti toliko, da 
bi poslovalo pozitivno. V tem pri-
meru je bolje, da občina ustanovi 
režijski obrat. Naloga direktorja je, 
da išče in najde rešitve, da bo pod-
jetje poslovalo pozitivno, nadzorni 
svet pa je pomemben člen, ki nad-
zira delo. Načrt poslovanja bodo 
tako svetniki sprejemali na nasle-
dnji seji, ko bo dopolnjen z dolgo-
ročnimi načrti in ukrepi.

Štefka Sem
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LAS – DRUŠTVO ZA RAZVOJ PODEŽELJA ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE

Srečanje predsednikov lokalnih akcijskih skupin 
Slovenije v Solčavi

Dr. Marija Markeš je izpostavila, da 
so vedno bolj uspešni pri izdelavi 
projektov. (Foto: Štefka Sem)

V prostorih solčavske Rinke so se v sredo, 20. aprila, zbrali predse-
dniki in drugi predstavniki LAS-ov iz vse Slovenije. Delovno srečanje 
sta organizirala LAS – Društvo za razvoj podeželja Zgornje Savinjske 
doline in Zavod Savinja, upravljavec LAS. Srečanja se je udeležila tudi 
predstavnica kmetijskega ministrstva, vodja sektorja za razvoj pode-
želja dr. Marija Markeš s sodelavci.

Predsednica zgornjesavinjske-
ga LAS Mateja Brlec Suhodolnik je 
pozdravila številno udeležbo, saj je 
od 33 LAS-ov, ki delujejo v Sloveniji, 
večina poslala svoje predstavnike 
na srečanje. Brlec-Suhodolnikova 
je najprej predstavila gostiteljico, 
občino Solčavo, nadalje se je po-
svetila pomenu LAS-ov pri razvoju 
podeželja. Sredstva iz Evropskega 
kmetijskega sklada za razvoj po-
deželja so namreč zelo pomemb-
na pri razvoju podeželja, saj na 
teh razpisih lahko kandidira veliko 
število posameznikov, tako kme-
tov kot podjetnikov, kot tudi občine 
za ureditev trških jeder in podobne 
projekte.

Dr. Marija Markeš je omenila, da 
so LAS-i vedno bolj uspešni pri iz-

OBČINA SOLČAVA

Podžupansko mesto 
Alešu Klemenšku

Na funkciji podžupana v Solčavi je 
Aleš Klemenšek. 

(Foto: Marija Lebar)

Po lanskoletnih lokalnih volitvah 
je bil v Solčavi spremenjen sestav 
občinskega sveta. Do takrat je pod-
župansko funkcijo opravljala Kata-
rina Prelesnik. Zadolžitve po lastnih 
besedah zaradi preobremenjeno-
sti ni želela več opravljati, ostaja pa 
še vedno občinska svetnica.

Na mesto podžupana je tako 
župan Alojz Lipnik imenoval Aleša 
Klemenška, ki bo to funkcijo opra-
vljal nepoklicno. Klemenšek je že 
več mandatov v občinskem svetu, 
kjer je tudi zelo aktiven. Sicer je do-
ma iz Logarske doline, v vlogi pod-
župana pa se je med drugim preiz-
kusil tudi med nedavnim obiskom 
predstavnikov tuje diplomacije v 
Sloveniji, ko so ti obiskali Šaleško 
in Zgornjo Savinjsko dolino. Kot go-
stitelj jih je nagovoril na postanku v 
hotelu Plesnik v Logarski dolini.

Marija Lebar

Udeleženci posveta so se strinja-
li, da je pomembna promocija LAS-
ov in njihove dejavnosti. Prav tako 
so se strinjali, da je pomembno de-
lovanje od spodaj navzgor, od že-
lja lokalne skupnosti, preko progra-

mov za razvoj podeželja, do ure-
sničitve načrtov razvoja podeželja. 
Kot pomembno zadevo so omenili 
izobraževanje predsednikov LAS in 
hkrati njihovo preobremenjenost, 
saj večina poleg svoje redne za-
poslitve le stežka najde dovolj ča-
sa za dodatna izobraževanja in še 
težje za stike z vsemi, ki iščejo in-
formacije na tem področju.

Štefka Sem

delavi projektov in zahtevkov ter da 
bi skupine morale postati jedro ra-
zvoja podeželja. Po njenih bese-
dah je program razvoja podeže-
lja težak zalogaj. »Za kaj smo zre-
li in kaj zmoremo narediti, sta ključ-
ni vprašanji pri prevzemu dodatnih 
osi kmetijskega sklada,« je pove-
dala Markeševa. Poudarila je, da 
je potrebno v programu razvoja po-
deželja poiskati možnosti financi-
ranja tudi iz drugih naslovov, ne le 
projektov Leader. LAS naj bi na po-
deželju postal mesto pridobivanja 
popolnih informacij, prav tako naj 
bi na teh mestih zainteresirani pri-
dobili pomoč pri izdelavi poslovne-
ga načrta, izvedbi projekta, izdaja-
nju zahtevkov in vse informacije o 
razpisih. 

Drevo, mogočno, da ga ne 
objameš z rokami, vzklije iz 
drobnega semena. Tempelj, 
višji od devetih nadstropij, zra-
ste iz prgišča ilovice.

Taoistična modrost
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Ljudje in dogodki

ANTON LENKO, NEKDANJI USLUŽBENEC NAZARSKE POŠTE

Poleti je raznašal pošto s kolesom, pozimi peš, a 
vedno z veseljem

Ob otvoritvi nazarske pošte leta 1961 so bili prisotni (od leve): predsednik 
upravnega odbora PTT Celje Franc Lenko, predsednik krajevne skupnosti 
Nazarje Jože Lenko in uslužbenec nazarske enote PTT Celje Anton Lenko. 

(Fotodokumentacija Antona Lenka)

Anton Lenko je še v času službovanja prejel nagrado za svoje delo, zlato 
značko Pošte Celje. (Foto: Štefka Sem)

Anton Lenko iz Nazarij ima na leta, ko je bil uslužbenec podjetja Po-
šta, telegraf, telefon lepe spomine. Letos avgusta bo minilo 50 let, kar 
se je nazarska poslovalnica pošte selila v sedanje prostore. Povedal 
nam je, kakšni so bili začetki pošte v Nazarjah po končani drugi sve-
tovni vojni in kako cenjen je bil takrat poklic raznašalca pošte.

ZAČETKI POŠTE
V povojnem času in še dolgo po-

tem so pošto dovažali kar avtobu-
si. Veliko poštno vrečo je na posta-
ji pričakal poštni uslužbenec, v po-
slovalnici so nato pošto presortira-
li in jo razdelili. Do leta 1948 so po-
šiljke v Nazarjah dostavljali iz mo-
zirske pošte, 18. novembra tega le-
ta so v Nazarjah odprli prvo poslo-
valnico, ki jo je otvoril takratni direk-
tor Edi Šepec. 

V te prostore so bile strme sto-
pnice, kar je predstavljalo oviro za 
marsikoga, zato so imeli na pošti 
ves čas v mislih nove prostore. Pri-
ložnost se je pokazala leta 1960, 
ko so se pričele priprave na izgra-
dnjo trgovine v Nazarjah. Pomoč-
nik takratnega direktorja Jože Dob-
nik je poznal neustrezne razme-
re na pošti in se je zavzel za izgra-
dnjo nove. Tudi predsednik krajev-
ne skupnosti Nazarje Jože Lenko 
se je strinjal, da so potrebe v kra-
ju dovolj velike, da se gradnji trgovi-
ne priključi še gradnja pošte, in av-
gusta 1961 so se odprla vrata po-
slovalnice pošte, kjer posluje še da-
nes. Prostori so bili eni prvih, ki so 
bili v lasti pošte, večina je bila na-
jemniških. Anton Lenko je ravno v 
tem obdobju končal šolanje in se 
z veseljem pridružil sodelavcem v 
novih prostorih.

S KOLESOM NA POT
Ob otvoritvi prvih prostorov leta 

1948 se je Anton Lenko po enem 
letu službovanja v Mozirju prese-
lil v Nazarje. Na začetku se je tam 
našlo delo za dva uslužbenca in 
dostavljavca pošte. Kot dostavlja-
vec je dobil službeno kolo, ki je bi-
lo uporabno le preko leta, med zi-
mo je vso pošto dostavljal peš. Do 
Lačje vasi, kamor so še dostavlja-
li pošiljke, je pozimi v visokem sne-
gu hodil kar dolgo, poleg tega tudi 
količina pošte ni bila mala, saj niso 
dostavljali vsak dan. Poleg pisem-
skih pošiljk je bilo v tistem obdobju 

veliko ljudi naročenih na časopi-
se Kmečki glas in Ljudska pravica, 
veliko pošte je bilo tudi za takratni 
Glin in Gozdno gospodarstvo. 

Zimsko obdobje je bilo za po-
štarje res zahtevno, saj so takrat 
nosili polne torbe v obe smeri. Ob 
oddaji pošiljk po hišah se je na-
mreč torba pridno polnila s koli-
nami. Kot poštar je bil Lenko ve-
dno dobro sprejet med ljudmi in tu-
di sam ima lepe spomine na tiste 
čase. Pozneje so ga na pošti pre-
mestili in je delal v poslovalnici ta-
ko na blagajni kot pri izdajnem pul-
tu. Med delom se je zbližal z veliko 
ljudmi, katerih se še sedaj rad spo-
minja.

DRUŽINA POŠTNIH USLUŽBENCEV
Še v času službovanja je prejel 

lepo nagrado za svoje delo, zlato 
značko Pošte Celje. Pošta na svo-
je nekdanje uslužbence ne poza-
blja niti, ko se zasluženo upokoji-
jo. Pripravljajo izlete, srečanja, ob-
darovanje ob zaključku leta. »Nas, 
ki imamo že preko osem križev, ob 
novem letu obiščejo predstavni-
ki pošte na domu in nam prinese-
jo darilo, če pa gremo na izlet, ve-
dno pride kdo pome in me pripe-
lje domov,« nekdanjega delodajal-
ca pohvali Lenko. Je pa zanimivo, 

da so bili v nekem obdobju pri po-
šti zaposleni kar štirje člani Lenko-
ve družine, poleg Antona še njegov 
brat, svakinja in nečakinja.

AKTIVEN TUDI V KRAJU
Svojih aktivnosti pa Lenko ni 

omejeval le na službo. Leta 1952 
je v Nazarjah ustanovil Rdeči križ, 
ki ga je vodil kar precej let, pozne-
je še turistično društvo, ki deluje še 
danes in je zelo aktivno. Za svoje 
delo v kraju je prejel številna prizna-
nja in nagrade s strani gasilcev, tu-
rističnega društva in občine, med 
drugimi tudi za urejeno okolje. Z že-
no Ivanko sta si namreč v Nazarjah 
uredila prijeten dom, kjer sta živela 
vse od poroke, sedaj, po smrti žene 
pred petimi leti, si dom deli s hčer-
ko Ano. Nekaj posebnega mu po-
meni apostolski blagoslov papeža, 
ki ga je prejel leta 1973 za nese-
bično pomoč bolnikom. Te v druž-
bi duhovnika še sedaj rad obisku-
je in jim pomaga po svojih močeh. 

Štefka Sem

LUTKARJI ECIPECI IZ LUČ

Čudna čarovnija potuje na 
državno srečanje

Lutkovna skupina Osnovne šo-
le Blaža Arniča iz Luč Ecipeci se 
je z lutkovno igrico Čudna čarov-
nija uvrstila na državno srečanje 
najboljših lutkovnih skupin. Sreča-
nja, ki bo v Ljubljani 24. maja, se 
bo udeležilo trinajst najboljših lut-
karjev, med temi bosta tudi skupi-
ni iz Avstrije in Italije. Lučani so si 

udeležbo na državnem srečanju 
zagotovili po sodelovanju na re-
gijskem srečanju v Celju. Po ogle-
du vseh regijskih srečanj je držav-
na selektorica lutkarjev Jelena Si-
tar Cvetko za zaključno srečanje 
izbrala najboljše, med njimi tudi 
Lučane.

Štefka Sem
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AKCIJA OB DNEVU ZEMLJE

Nominiranci za ohranjanje naravnega okolja tudi iz 
naše doline 

Predsednik države Danilo Türk in Petra Matos (druga z desne) na podelitvi 
nagrade (Foto: Lojze Gluk)

KOLESARSKI CENTER BELI ZAJEC

S kolesi po smuči?

Utrinek z otvoritve nove prodajalne artiklov za šport v Mozirju 
(Foto: Ciril M. Sem)

Učenci šol iz vse Slovenije so 
pod vodstvom mentorjev in men-
toric pripravili 43 kakovostnih pro-
jektov nominacij pravnih oseb in 
posameznikov, ki v lokalnih oko-
ljih in na območju države najbo-
lje skrbijo za ohranjanje naravne-
ga okolja. Med nominiranci so bili 
tudi Komunala Gornji Grad in Loj-
ze Gluk, oba so predlagali učenci 
gornjegrajske osnovne šole, Ob-
čino Solčava so predlagali dijaki 
Šolskega centra Celje – Srednje 
šole za gradbeništvo in varovanje 
okolja, podjetje Pfeifer d.o.o. s Pri-
hove pa so predlagali dijaki Sre-
dnje šole za strojništvo, mehatro-
niko in medije iz istega šolskega 
centra. 

Komisija sestavljena iz strokov-
njakov ARSO in dijakov Srednje šo-
le Josipa Jurčiča iz Ivančne Gorice 

Zemlje, 22. aprila. Šesto leto zapo-
red sta jo organizirala Agencija Re-
publike Slovenije za okolje in Zveza 
prijateljev mladine Slovenije. Tudi 
letos je akcija potekala pod pokro-
viteljstvom predsednika Republike 
Slovenije dr. Danila Türka. Na slo-
vesnem zaključku akcije so na Go-
spodarskem razstavišču v Ljublja-
ni podelili nagrade letošnjim zma-
govalcem.

Zmagovalci akcije so postali 
Ekologi brez meja in Petra Matos. 
Komisije niso prepričali le okolj-
ski učinki akcije Očistimo Slove-
nijo v enem dnevu, ki vsekakor ni-
so zanemarljivi, še pomembneje 
je, da so dali energijo ter motiva-
cijo, da ljudje stopijo skupaj in na-
redijo nekaj povsem konkretnega 
za okolje. 

Štefka Sem

je nagradila najboljše v šestih po-
sameznih kategorijah in razglasi-
la zmagovalce celotne akcije. Vsi 
nominiranci so prejeli vabilo, da se 
udeležijo zaključne prireditve, prav 

tako so se je udeležili šolarji, ki so 
podali nominacije.

Akcija Zemljo so nam posodi-
li otroci se je že tradicionalno za-
ključila ob mednarodnem dnevu 

Ne, ampak po kolesa in smuči 
odslej v KolesarSki center Beli za-
jec, ki je dobil svoj prostor v sta-
rem mozirskem trškem jedru. Bo-
jan Napotnik je z otvoritvijo trgovi-
ne združil prodajo artiklov za šport, 
ponudbo športne animacije in turi-
stični biro.

Bojana Napotnika in njegovo 
družbo Janik Bojan Napotnik s.p. 
iz Radegunde večina ljudi pozna 
kot vodja smučarske šole, ki delu-
je na Golteh. Poleg učenja smuča-
nja in deskanja se je v zadnjih le-
tih pričel ukvarjati tudi z izposojo 

in prodajo športnih pripomočkov, 
ki jih potrebuje vsak smučar. Pričel 
je tudi prodajati in izposojati kolesa 
znamke Ghost. Poletja preživlja kot 
športni animator, na kolesu ali raf-
tingu. Poleg tega veliko obiskuje tu-
ristične kraje, v katerih se zanima 
za tamkajšnjo ponudbo. 

Kot je dejal na otvoritvi v soboto, 
imajo turistični kraji veliko poslo-
valnic, v katerih je turistom na voljo 
različna športna oprema, poleg te-
ga tudi potrebne informacije. To je 
pogrešal v Zgornji Savinjski dolini, 
ki ima ogromno neizkoriščenih tu-

rističnih danosti. 
»Mislim, da se premalo zaveda-

mo, kako pomembna gospodar-
ska panoga je turizem. V zadnjem 
času se pri nas veliko govori in tu-
di vlaga v turistično infrastruktu-
ro. Delno so plod tega tudi čudovi-
to urejen trg in sam kraj Mozirje ter 
dolina nasploh. Treba pa je vedeti 
nekaj. Turizem niso samo trgi, stav-
be, pločniki, dvorane, ceste. Turi-
zem smo ljudje!« je na otvoritvi po-
udaril Bojan. 

Njegova želja je, da v svoji trgo-
vini ponudi čim več produktov, bo-

disi spominkov, nastanitvenih ka-
pacitet ali zgolj informacij, ki bi pri-
šle prav morebitnemu obiskovalcu 
kraja. Trgovino je zato odprl z na-
menom, da v njej vsakdo dobi ce-
lovito ponudbo, torej vse, kar bi po-
treboval za aktivno preživljanje pro-
stega časa ali dopustniških dni. 

Športna trgovina Beli zajec bo v 
osnovi pokrivala tri športne zvrsti, 
poleg kolesarstva in smučanja še 
pohodništvo. Poleg tega bo poskr-
bljeno tudi za ponudbo različnih re-
kvizitov za druge športe. 

Benjamin Kanjir
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Iz občin, Ljudje in dogodki

OBČINSKI SVET NAZARJE

O političnih strankah in komunalnem prispevku
Na aprilski redni seji je nazarski občinski svet 

med drugim obravnaval tudi način financira-
nja političnih strank. Sredstva so nekoliko zvi-
šali. Sprejeli so še osnutek odloka o programu 
opremljanja za občinski podrobni prostorski na-
črt glede Industrijsko obrtne cone (IOC) Prihova.

Zakon o političnih strankah določa, da lokal-
ne skupnosti lahko financirajo politične stran-
ke. Pristojni organ občine lahko določi, da stran-
ka, ki je kandidirala kandidate za občinski svet, 
dobi sredstva iz občinskega proračuna. Občin-

ski svet je zato obravnaval predlog in sprejel 
sklep, da sredstva, namenjena političnim stran-
kam ob volitvah ne smejo presegati 0,3 odstot-
ka primerne porabe občine, medtem ko je bila 
prejšnja meja, določena leta 2007, v Nazarjah 
0,2 odstotka. Politična stranka, ki je po tem skle-
pu upravičena do financiranja, mora podati pi-
sni zahtevek. Do seje sveta je tak zahtevek vloži-
la stranka DeSUS.

Občinski svet je oktobra leta 2008 sprejel od-
lok o programu opremljanja stavbnih zemljišč za 

IOC Prihova in podlage za odmero komunalnega 
prispevka. V tem programu so bile zajete projek-
tantske vrednosti. Zato je občinska uprava pripra-
vila osnutek novega odloka, v katerem so zajeti 
dejanski stroški izgradnje komunalne  infrastruk-
ture in odšteta evropska sredstva, ki jih je občina 
pridobila za ta projekt. Dodatno so v predlogu co-
no razdelili v tri različna območja. Občinski svet je 
odlok za izračun komunalnega prispevka za ob-
činski podrobni prostorski načrt sprejel.

Marija Lebar

GORNJI GRAD

Nov začetek pri Jakopcu po požaru

Člana gradbenega odbora Klemen Petek (levo) in Andrej Presečnik (desno) sta veliko pomagala 
gospodarju Štefanu Faletu pri gradnji novega gospodarskega poslopja. (Foto: Štefka Sem) 

Lansko leto, 3. avgusta je proti večeru strela 
zanetila požar na gospodarskem poslopju na 
Jakopčevi kmetiji nad Gornjim Gradom. Po za-
četnem šoku, kaj in kako naprej, se je gospodar 
Štefan Fale z ženo Darinko odločil za gradnjo 
novega hleva in vzrejo dojilj. S pomočjo gasil-
cev, ki so na začetku veliko pripomogli k odstra-
nitvi posledic požara, bratov, sestre, prijateljev z 
Dolenjske in številnih domačinov, ki so nesebič-
no ponudili pomoč, so mesec dni po požaru pri-
čeli z izgradnjo novega gospodarskega poslo-
pja. Kljub slabemu vremenu je bil novembra nov 
objekt pod streho in preko zime so bila opravlje-
na vsa zidarska dela in montaža opreme v no-
tranjosti. 

V HLEVU ZAŽIVELO
Osem mesecev po uničujočem požaru je se-

daj v novem hlevu 14 glav živine in gospodar-
jev pogled na življenje je spet nekoliko lepši. 
»Osem mesecev smo že brez prihodkov, razen 
ženine plače,« je povedal Fale. »Služba bi prav 
prišla, a je v tem času ni lahko dobiti. Trajalo bo 
še nekaj časa, da bomo prodali prve dojilje, kaj-
ti najprej je treba povečati čredo. Je pa lepo zju-
traj za spremembo oditi v hlev nakrmit živali, do-
slej smo v hlevu le delali prostor zanje,« je po-
vedal gospodar. Čeprav se dela na objektu še 
najde, je prvo, kar bodo sedaj opravili, napelja-
va strelovoda.

AKTIVEN ODBOR ZA POMOČ DRUŽINI
Na pobudo občine je bil po požaru ustano-

vljen odbor za pomoč družini Fale, v njem sta 
bila med drugimi Andrej Presečnik in Klemen 
Petek, ki sta po svojih močeh pomagala dru-
žini. Gospodar, ki se zaveda, da vsega ne bi 
zmogel sam, predvsem pri načrtovanju in na-
bavi materialov in dogovori z dobavitelji, zelo 
pohvali gradbeni odbor, še posebej Presečni-
ka: »Hvaležen sem gradbenemu odboru, ki je 
pomagal in skrbel za razne stvari, za katere 
nisem imel časa.« Presečnik je skrbel za na-
ročila in dobavo materialov ter plačila iz zbra-

nih sredstev na posebnem računu. Večina do-
baviteljev gradbenega materiala in opreme je 
prispevala 5- do 10-odstotni popust, prav ta-
ko so pomemben delež prispevali tudi izvajal-
ci posameznih del, ki so obračunali sindikal-
ne cene svojih storitev ali odpisali del svoje-
ga dela. 

PREKO 7.000 UDARNIŠKIH UR
Še bolj neverjetna pa je številka opravljenih 

»udarniških« ur, ki jih je bilo preko 7.000, od te-
ga 1.000 samo pri postavitvi strehe, tudi 300 
prostovoljnih strojnih ur se je nabralo. »Najbolj 
odgovorna in nevarna dela so opravili podjetni-

ki, zaradi varnosti,« je povedal Presečnik, so pa 
z veseljem sprejeli vsako pomoč pri tistih delih, 
ki niso bila nevarna. V skladu za pomoč Faleto-
vim se je zbralo 28.623 evrov, poleg tega je bi-
lo darovanih 58,5 kubičnega metra hlodovine in 
10 kubičnih metrov desk. Denar je bil porabljen 

za nabavo hlevske opreme, zidakov, betonov in 
ostalega gradbenega materiala, stroškov pa se-
veda še ni konec.

ISKRENA ZAHVALA VSEM
Faletova pravita, da se je nemogoče zahvali-

ti vsem posameznikom, ki so pomagali v najhuj-
ših trenutkih: »Nekateri so darovali denar, mate-
rial, malice, kruh, les, skrbeli za živino, ki smo jo 
rešili iz hleva, drugi so pomagali pri delu. Sose-
dom in projektantom gre zahvala za boljšo ume-
stitev novega objekta v prostor, gradbenemu od-
boru za ves trud od načrtovanja naprej, gasil-
cem za hitro intervencijo in pomoč pri delu ter 

občini za nakazano pomoč. Iskrena hvala sta 
besedi, namenjeni vsakemu, ki je ponudil še ta-
ko majhen košček nesebične pomoči, ki je naši 
družini pomenila veliko in je nikoli ne bomo po-
zabili.« 

Štefka Sem
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25 LET DRUŠTVA SOŽITJE ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE

Na koncertu spregovorili o drugačnosti

Varovanci mozirske enote VDC Saša so se predstavili tudi s plesom. 
(Foto: Benjamin Kanjir)

V mozirski športni dvorani so 
člani društva Sožitje, ki združu-
je osebe z motnjami v duševnem 
razvoju, njihove svojce in mno-
ge podpornike, ob svojem jubi-
leju organizirali dobrodelni kon-
cert, na katerem so se predstavi-
li različni glasbeniki. Povezoval-
ca programa Janja Irman Kolar 
in Sebastjan Kamenik sta skupaj 
z gosti spregovorila o drugačno-
sti in odnosu do nje.

Na odru so se zvrstili različni 
glasbeni ustvarjalci. Najprej so se 
predstavili domači tretješolci, ki 
so skupaj z učiteljico Roziko Ka-
njir zapeli o slepoti. Za njimi so za-
peli mozirski Koledniki, ki jih vodi 
Jelka Repenšek. Varovanci Cen-
tra za vzgojo, izobraževanje in 

usposabljanje Velenje so zaplesa-
li v slogu črnskih domorodcev. Za 
njimi so zmagovalno pesem leto-
šnje Slovenske polke in valčka No-
coj prižgi mi luč zapeli in odigra-
li člani ansambla Golte. Varovan-
ci mozirske enote VDC Saša so se 
predstavili z igranjem na klavino-

vo, ob tem pa se pošalili v različ-
nih skečih. Zaigrala je citrarka Ta-
nja, za njo pa je svoje življenje glu-
hega fanta predstavil Blaž Kaker 
iz Gornjega Grada. Zaigrali so še 
člani ansambla Čar, se predstavi-
li učenci ll. Osnovne šole Žalec in 
plesalci iz centra Sonček. Zapela 
so dekleta družine Štiglic, za nji-
mi pa zaplesali učenci oddelka s 
prilagojenim programom OŠ Mo-
zirje. Za piko na i so poskrbeli čla-
ni ansambla Slovenski ekspres z 
duhovitim nastopom in prikazom 
spretnosti igranja na različne in-
štrumente.

Veselje ob jubileju je z domači-
mi člani društva delila podpred-
sednica Zveze Sožitje Lidija Pra-
tnemer, gostje sosednjih društev, 
predvsem pa članice Društva kme-
tic Zgornje Savinjske doline, ki so 
tudi tokrat poskrbele za pogostitev 
gostov. Ob tem so prodajale slad-
ke dobrote in skupaj podarile Soži-
tju zbranih kar 1.650 evrov.

Benjamin Kanjir

Vsekakor pozitiven odnos so po-
kazali vsi, ki so kupili vstopnico in 
s tem pripomogli k zbiranju sred-
stev za delovanje društva. Name-
njena bodo za rekreacijsko dejav-
nost članov, saj se zavedajo, da so 
gibanje, zabava in druženje za njih 
izrednega pomena. Ob tem bi si že-
leli, da na njihovo drugačnost lju-
dje ne bi gledali z odklonilnim stali-
ščem. Mozirje ima srečo, da v njem 
deluje varstveno delovni center in 
da so varovanci centra dodobra 
vključeni v družbeno življenje kraja. 
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Zgodovina in narodopisje

Piše: Aleksander Videčnik

Svečava v starih domovih

Pred kakšnimi tridesetimi leti sem 
se lotil popisovanja nekdanje raz-
svetljave v kmečkih, predvsem pa v 
hribovskih hišah. Ko sem bil v stari 
domači hiši pri Jožetu Brglezu – Ku-
govniku na Planini, sem si dodobra 
ogledal zakrito odprtino nad oglom 
peči v »hiši«. Seveda sem takšne od-
prtine videl še v številnih hišah po 
naši dolini. Kugovnik mi je v števil-
nih primerih starih načinov življe-
nja in običajev veliko pomagal, saj 
je dejansko vsestransko razgledan 
in povrhu še godec od malih nog.

V zimskem času so ljudje po ve-
čerih v hiši popravljali razno orod-
je, predli in pletli koše ter koša-
re. Družina je bila zbrana in vsak-
do je opravljal svoje delo. Za gre-
tje in hkrati za svetlobo so upora-
bljali neke vrste odprto ognjišče, ki 
so ga v okolici Ljubnega imenova-
li »skrov« ali »skril«. Če si predsta-
vljamo, da so bile tedaj hiše v glav-
nem lesene, je taka kurjava prite-
gnila pozornost številnih bralcev, 
ki so brali moje objave v raznih ča-
sopisih.

Seveda so si ljudje veliko svetili 
s treskami, toda skrov je pomenil 
kar dvoje – toploto in dobro vidlji-
vost. Na vogalu klopi okoli peči so 
ojačali nosilce na klopi, na klop pa 
postavili kamnito ploščo debeline 
kakih 20 cm in velikosti od 60 do 
80 cm v kvadrat. Da so zavarovali 
tudi naslonjalo klopi, »rant« imeno-
vano, so postavili pokonci še doda-
tno kamnito ploščo. Kamnite plo-
šče so našli v domačih krajih in so 
jim rekli, da so »rženi«. Ta kameni-
na je prenesla visoko vročino. Pri-
bližno meter na to ploščo so name-
stili lijaku podoben kos dimnika in 
ga vtaknili v odprtino na stropu. V 
zgornjem delu je meril kakih 30 cm 
v premeru. Tako so odvajali dim na 
podstrešje. »Dile«, kot so imenovali 
podstrešje, je bilo seveda vse črno 
od smole in dima. Rekli so, da se 
črvi vsaj ne bodo lotili lesa. Tisti del 
lijaka, ki je bil na dilah, je imel pritr-

jeno upognjeno pločevino, ki je ubi-
jala iskre. 

Za kurjenje v skrovu so pripra-
vljali posebna drva, ki so morala 
biti iz »gladkega« lesa bukovine, 
brezova ali jelševa. Najraje so ime-
li brezov les, ki ni »iskril«. Les so pri-
pravili na dolžino kakih 40 cm in 
ga nato razsekali. Da se je dodo-
bra osušil, so ga imeli v črni kuhinji 
položenega na »glistah«.

Za ogenj na skrovu je skrbel »ta 
mali hlapec« ali pastir. Količina le-
sa je morala biti pravšnja in stalno 
enaka. Če tega ni bilo, je bila sve-
tloba slaba, toplota pa tudi neza-
dostna. 

Če ob vsem tem pomislimo, da 
so bile strehe tista obdobja po veči-
ni krite s slamo ali skodlami, je za-
nimivo, da so stari ljudje pomnili le 
malo požarov, ki bi jih povzročili s 
kurjavo na skrilu. To je bilo pač zna-
nje, ki so ga prenašali iz roda v rod.

SVETLOBA S TRESKAMI
Treske so zagotavljale le borno 

svetlobo, zato so po hiši razporedi-
li več »volkov«, kot so rekli stojalom 
za treske. Ta so bila raznih višin, ta-
ko so jih lahko po potrebi razpore-
dili v prostoru. Vsak nosilec je imel 
na vrhu spenjalo, kamor so name-
stili treske. To je bilo dejansko po-

dobno volčji glavi, zato tudi ome-
njeno poimenovanje stojal.

Posebno naporna je bila pripra-
va tresk. Ustrezen les so razreza-
li na dolžino kakih 70 cm. Potem 
so te deske vpeli v mizarsko mizo 
in jo trdo privili. Nato so z nje »obla-
li« treske. Za to so potrebovali po-
seben dolg oblič, ki so ga ponekod 
imenovali »štolpah«. Na njemu so 
bili štirje ročaji, da so ga lahko vle-
kli štirje močni moški. Ta imel v za-
dnjem delu poseben pokrov, ki so 
ga odkrili tedaj, ko se je katera tre-
ska zataknila, da so jo lahko od-
stranili. Treske so nato povezali v 
»butare«, ki so jih tudi sušili na gli-

stah. Treba je poudariti, da so ob-
delovali svež les, zato je bila po-
trebna temeljita »sušava«.

SVEČE IN PETROLEJ
Nakup sveč je tiste čase pome-

nil velik izdatek, tudi petrolej za sve-
tilke je bil zelo drag, na kmetijah pa 
ni bilo denarja na pretek. S petrolej-
kami so svetili le ob posebnih prili-
kah, več so uporabljali doma nare-
jene sveče iz loja, za stenj so upo-
rabljali predivo. Pri vsaki hiši so bi-
li na voljo »modli«, v katere so vlivali 
vroč loj. Da so imeli na voljo sveče 
raznih debelin in velikosti, so ime-
li več različnih modlov. Ko so vliva-

li sveče, so modle vtaknili v mrzlo 
vodo, v nje so namestili stenj in na 
njega drobno rinčko, da so potem 
lahko iz modla potegnili svečo. Obi-
čajna dolžina doma narejenih sveč 
je bila kakih 25 cm. Če so imeli na 
voljo vosek, so ga dodajali loju, saj 
je taka sveča bolje gorela in manj 
smrdela. Pa tudi take sveče so 
uporabljali le ob posebnih prilikah 
in ne vsak dan. Poznali so tudi »re-
pne sveče«. Izdolbli so zrelo repo in 
vanjo vlili loj, takšne sveče so celo 
uporabljali na grobovih.

KURJENJE V DIMNIK
Predvsem v hribih nad Lučami 

so namesto skrova uporabljali za 
svečavo in toploto »dimnik«, (div-
nek). To je bila neke vrste kurjava 
v dimnik. Dimnik je bila odprtina v 
zid s premerom kakih 70 cm, naj-
pogosteje je bila okoli 40 cm glo-
boka. Kadar niso uporabljali te na-
prave, so odprtino pokrili s pločevi-
nastim pokrovom. Ponavadi so di-
mnik nameščali na steno, ki je me-
jila na lopo (hodnik), tja so spelja-
li cev za dim. Na dnu te odprtine je 
bila debela kamnita plošča, na ka-
teri so kurili. Tudi v tem primeru so 
najraje uporabljali brezov les, ker je 
najbolj svetil, tako so rekli. 

Vse to so davno pozabljeni nači-
ni svečave in razsvetljave, ki je po-
menila hkrati gretje za družino, ki je 
v hiši opravljala razna zimska de-
la. Seveda so ob hujšem mrazu v 
zimskem času le zakurili peč, ki je 
vendarle nudila prijetno toploto, ne 
pa tudi svetlobe. Tu so si pomaga-
li spet s treskami in le redko s sve-
čami. 

Z malo domišljije si lahko pred-
stavljamo tedanje življenje hribo-
vskih družin, ki so se morale vse 
bolj boriti s surovo naravo, kot pa 
tiste v nižinskih predelih Zgornje 
Savinjske doline. Če pa razmišlja-
mo o okoliščinah, v katerih so žive-
li naši predniki, ko so bili še podani-
ki fevdalnih gospodov, potem je tre-
ba upoštevati, da so živeli v hubah, 
ki so imele kakih 30 ha zemlje, in 
so bili domovi redko posejani, vse-
kakor pa drug od drugega precej 
oddaljeni, kar je predvsem pozimi 
pomenilo precejšnjo osamo. Zato 
razumemo, da so ljudje iskali ra-
zne oblike srečevanja, predvsem 
ob nedeljah pri cerkvi. Prirejali so 
razna srečanja (čajevke in drugo), 
da so se videvali in družili. 

Skica skrova po tolmačenju Kugovnika in risbi akademskega slikarja 
Alojza Zavolovška
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KONJEREJSKO DRUŠTVO ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE V NAZARJAH

Konjerejci na kmečki tržnici predstavili svoje delo

Grivaste ljubljenčke so lahko občudovali tudi obiskovalci kmečke tržnice v Nazarjah in uživali v vožnji 
s kočijo. (Foto: Marija Šukalo)

Člani zgornjesavinjskega konjerejskega dru-
štva so se zadnjo soboto v aprilu podali na po-
hod. Njihove grivaste ljubljenčke so lahko obču-
dovali tudi obiskovalci kmečke tržnice v Nazar-
jah. Tu so konjeniki naredili daljši postanek, kjer 
so obiskovalcem omogočili spoznavanje živali 
ter pripravo konj za ježo. 

Na svoj račun so prišli tako otroci kot starej-
ši, saj so se lahko zavihteli na konjski hrbet ali 
pa se popeljali s kočijo. Navdušenja ni manj-
kalo. Po besedah županje Majde Podkrižnik so 
konjeniki s svojim obiskom dodobra popestrili 
utrip kmečke tržnice, hkrati pa so obudili spo-
min na čase, ko so se pri Bohaču ustavljali fur-
mani, ki so se podajali na pot ali pa se vrača-
li proti domu. 

Marija Šukalo

SAVINJSKO GOZDARSKO DRUŠTVO (SAGD)

Aktivnosti društva preko celega leta

Lojze Gluk: »Iz našega območja prihajajo 
najboljši tekmovalci gozdarskih sekaških 
tekmovanj, gozdarji in lastniki gozdov.« 

(Foto: Štefka Sem)

Člani Savinjskega gozdarskega društva so 
aktivni na številnih področjih. Ob skrbi za goz-
dove in promoviranju le-teh, se radi udeležujejo 
družabnih in športnih prireditev, na ekskurzijah 
pa spoznavajo druge koščke domovine ali tuji-
no. Aktivnosti društva je predstavil predsednik 
Lojze Gluk.

Med svojimi aktivnostmi lahko izpostavijo so-
delovanje članov društva pri organizaciji izbirne-
ga gozdarskega sekaškega tekmovanja in tek-
movanja prevoznikov lesa z nakladalno napra-
vo v Lučah, ki ga organizirajo v sodelovanju z 
nazarsko enoto Zavoda za gozdove Slovenije. 
V sodelovanju z organizacijo Umanotera pri iz-
vedbi projekta Krilca so na več lokacijah po doli-
ni posadili številne avtohtone redke drevesne vr-

ste, razmišljajo pa tudi o drugih oblikah sodelo-
vanja s to organizacijo. 

Aktivno sodelujejo z lokalnimi skupnostmi, ta-
ko so s postavitvijo informativne table ob reki Sa-
vinji in splavarjenju, sadnjo dreves za dolgole-
tne sponzorje Flosarskega bala v Vrbju in v etno-
grafski povorki sodelovali na 50. Flosarskem ba-
lu, na Lesarskem prazniku v Nazarjah pa z or-
ganizacijo predavanja dr. Franca Pohlevna z na-
slovom Pomen lesa in lesne predelave za traj-
nostni razvoj Slovenije in razstave dr. Antona Su-
hadolca. Jesenski čas so izkoristili za strokovno 
ekskurzijo v Bosno in Hercegovino ter se odzva-
li povabilu na občni zbor in ekskurzijo gozdar-
skega društva na avstrijskem Štajerskem. V so-
delovanju z zavodom za gozdove so organizira-

li tri ekskurzije za lastnike gozdov v različne de-
le Slovenije.

V okviru članstva društva v Naravovarstveni 
zvezi Smrekovec so pomagali organizirati in se 
udeleževali različnih aktivnosti zveze. Posame-
zni člani društva so bili aktivni tudi pri različnih 
strokovnih delih, predvsem pri vodenju po učnih 
poteh ter urejanju okolice, vzdrževanju učnih in 
sprehajalnih poti. Gostili so gorenjske gozdarje, 
za katere so organizirali ogled Radmirske zakla-
dnice in Muzeja Vrbovec, z njimi so se pomeri-
li v nogometni tekmi, ki se je končala z izenače-
nim izidom. 

Ker je letošnje leto razglašeno za mednaro-
dno leto gozdov, se bodo z zanimivim in razno-
likim programom dela letos še posebej potrudili 
približati pomen gozdov širši javnosti.

Štefka Sem
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80 LET FRANCA GOLIČNIKA – POVHA

Zanimiv pripovednik in samouk

Franc Goličnik je številne svoje zapise objavil 
tudi v našem časopisu. 

(Foto: Benjamin Kanjir)

16. PESEM POMLADI V BOČNI

Podeljena Gallusova priznanja

Med prejemniki Gallusovih priznanj je bilo največ tistih, ki so prejeli bronaste značke in priznanja za 
prepevanje od pet do petnajst let. (Foto: Marija Šukalo)

Stari Povh, kot mu radi rečejo, se je rodil 
29. marca 1931 na kmetiji v Radegundi. Dru-
žina, iz katere izhaja, je bila kar številčna – 
13 otrok, najstarejši med njimi pa je bil prav 
Franc. Kmetovali so na srednje veliki kme-
tiji, tako so morali iskati kruha še z drugim 
delom. Že oče je veliko delal v gozdovih, sin 
Franc pa prav tako. 

Leta 1971 je za očetom prevzel domače po-
sestvo in nadaljeval z dodatnim delom v goz-
du. Toda šel je skozi čas z odprtimi očmi in pri-
sluhom na vse strani. Zato ni čudno, da ima da-
nes v treh debelih zvezkih številne zapiske, ki je 
skozi leta zapisal. Veliko tega je objavil tudi v Sa-
vinjskih novicah. Naj omenim le nekatere vse-
bine: popisal je vse mline in žage v domačem 
kraju, opisal potoke, zapisal veliko o vremenu, 
ohranil seznam planinskih mlakuž, tudi pripo-
vedi o zmaju iz Jazbin so zanimive, obudil spo-
min na stara poimenovanja določenih predelov, 
kot Raztočnikova festunga (trdnjava), tu so dol-
ga leta kurili kresove. Zelo temeljito je opisal po-
žar v planini, celo Večer je priobčil to pričevanje. 
Po svoje je opisal začetek druge svetovne vojne 
in še bi lahko naštevali njegova zapisovanja. Ve-
liko tega nam je ohranil, za kar mu gre zahvala.

Od kar je bil leta 1961 upokojen kot gozdni de-
lavec in skupinovodja, pridno nadaljuje z razgla-
bljanjem starih zgodb in popisuje svojo rodno 
vas ter ljudi v njej. Vsi, ki ga poznamo in spoštu-
jemo, mu kličemo »na dolgo zdravje«.

Aleksander Videčnik

di pri vojakih, kjer je bilo dovolj časa za bra-
nje v miru, je slovel med vrstniki kot neutru-
den prijatelj knjig.

Kulturno društvo Bočna je drugo soboto v 
maju pripravilo tradicionalno pevsko druže-
nje Pesem pomladi. Na 16. srečanju je na od-
ru bočkega kulturnega doma zapelo sedem 
pevskih zborov. Obiskovalcem so se predsta-
vili pevci in pevke iz Zgornje Savinjske doline 
in širše. Za vodenje programa sta poskrbela 
Petra Strmšek in Dominik Slapnik. 

let je prejelo 15 pevcev, srebrne za prepeva-
nje od 15 do 25 let štiri, zlate za prepevanje 
nad 25 let pa osem vokalistov. Te sta podeli-
la predstavnika mozirske izpostave Javnega 
sklada RS za kulturne dejavnosti Tomaž Čre-
tnik in Ivana Žvipelj. 

Podelitev priznanj za dolgoletno delo v dru-
štvu in dolgoletno petje v domačem pevskem 
zboru je pripadlo predsedniku kulturnega dru-

štva Dominiku Slapniku. Ta jih je razdelil velike-
mu številu tistih kulturnih in pevskih ustvarjalcev, 
ki skrbijo, da pesem in delo na kulturnem podro-
čju v Bočni ne bosta izumrla. S priznanjem za 
dolgoletno vodenje zbora so organizatorji pre-
senetili tudi vodji ženskega ter moškega pevske-
ga zbora, Jožeta Pustoslemška in Matjaža Žele-
znika. 

Marija Šukalo

Povh je zelo zanimiv pripovednik, poln je ve-
denja o kraju, v katerem živi, in raznih posebno-
stih, ki so bile za te predele naše doline značil-
ne. Čeprav je moral že v rani mladosti trdo delati, 
pravi, da bi bil spet rad »holcer« in kmet na svoji 
domačiji, če bi še enkrat bil mlad.

Ni naključje, da je vse življenje rad prebiral 
knjige in se iz njih učil. Zavedal se je, da je bi-
lo njegovo šolanje zaradi vojne skromno, za-
to je prisluhnil okolici, v kateri je živel in črpal 
znanje z branjem, to pa pravi, da je počenjal 
že kot šolar. Oče, ki je tudi rad prebiral knjige, 
ga je včasih opozarjal, naj ne »tiči« kar naprej 
v knjigah. Posebno tedaj je dobil takšen na-
svet, če je pozno zvečer ob petrolejki bral. Tu-

Letošnji program pevskega praznika v Boč-
ni je bil pester in dobro pripravljen. Obiskoval-
ci so lahko slišali tako ljudske pesmi in prired-
be kot zabavne melodije domačih in tujih avtor-
jev. Umetniška vodja Jože Pustoslemšek in Ma-
tjaž Železnik sta na oder za uvod in zaključek ve-
čera pripeljala domače pevce, ženski in moški 
pevski zbor Bočna. Dekleta in žene so zapele v 
zborih KUD Ljubečna pod vodstvom Vide Buko-
vec, Jutro iz Radmirja pod taktirko Rosane Šti-
glic in Skladateljev Ipavcev Šentjur pod dirigent-
sko palico mag. Mojce Volavšek. Kako zapojejo 
moški in ženski glasovi skupaj, sta predstavila 
Lidija Lubej in Miran Rustja, ki sta kot pevovodji 
poskrbela za ubranost mešanih pevskih zborov 
Cetis Celje in Lipa Šempas. 

Pevski dogodek v kraju z več kot stoletno 
pevsko tradicijo je bil priložnost za podelitev 
Gallusovih priznanj in značk pevcem in pev-
kam v Kulturnem društvu Bočna za dolgole-
tno petje. Bronaste za prepevanje od 5 do 15 
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ŠOLSKI CENTER VELENJE

Prvo državno srečanje 
okoljevarstvenih 

tehnikov

Dijakinja druge generacije okoljevarstvenikov Maruša Parašuh (levo) iz 
Mozirja je z veselem sodelovala pri pripravi predstavitvene točke Rudarske 

šole. (Fotodokumentacija ŠCV)

Sredi aprila so se na velenjskem 
šolskem centru zbrali slovenski 
okoljevarstveni tehniki na prvem 
državnem srečanju. Srečanje je bi-
lo namenjeno spoznavanju, druže-
nju, izmenjavi izkušenj pa tudi tek-
movanju.

Prvi del dogajanja je potekal na 
Medpodjetniškem izobraževalnem 
centru (MIC), kjer se je predstavi-
lo osem skupin dijakov s kultur-
nim programom. Po izboru dijakov 
so bili najboljši domačini z velenj-
ske okoljevarstvene šole s predsta-
vitvijo Ni živleja brez Veleja. Tako 
je prehodni pokal ostal na domači 
Rudarski šoli, v sklopu katere delu-
je program okoljevarstveni tehnik. 
Gostje so si nato ogledali energet-
ski poligon na MIC-u, ki jih je nav-
dušil. Sledil je še orientacijski po-
hod na okoljevarstveno temo.

Direktor Centra RS za poklicno iz-
obraževanje Elido Bandelj je v nago-
voru zbranim govoril o pomembno-
sti srečanj in izpostavil ustvarjalnost 
dijakov, ki je pri takšnih dogodkih 
največ vredna. Srečanje so zaklju-
čili v Delavskem klubu, kjer je zbra-
ne nagovoril ravnatelj Rudarske šo-
le na ŠCV mag. Albin Vrabič. »Z ve-
seljem in ponosom zaključujem pr-
vo državno srečanje okoljevarstve-
nih tehnikov. Prepričan sem, da se 
bomo prav tako veselo srečali čez 
eno leto v Murski Soboti.«

Druženja v Velenju so se udele-
žili dijaki iz osmih slovenskih sre-
dnjih šol, kjer potekajo programi 
okoljevarstveni tehnik. Programi 
so začeli z delom pred tremi leti, na 
velenjski šoli pa je kar nekaj dijakov 
tudi iz Zgornje Savinjske doline.

Marija Lebar

GALERIJA ŠTEKL 

Kipi, tihožitja in motivi 
narave Blanke Božič

Blanka Božič je na svojo umetniško pot stopila kot kiparka, sedaj svoj 
talent izkazuje še s slikami, grafikami in risbami. (Foto: Štefka Sem)

V petek, 22. aprila, je Galerija 
Štekl v Gornjem Gradu ponovno 
odprla vrata in dala prostor kipar-
ki in slikarki Blanki Božič iz Letuša, 
da razstavi svoja dela. Božičeva, ki 
je od leta 2009 članica Kulturnega 
društva likovnih ustvarjalcev Zgor-
nje Savinjske doline Gal, je preje-
mnica certifikata kakovosti na iz-
boru za kiparstvo v okviru Zlate pa-
lete 2009. Svojo umetniško pot je 
pričela z njej najljubšo obliko ume-
tnosti, kiparstvom. Pridobivanje no-
vih znanj in izkušenj je pozneje pre-
nesla v risbe, grafiko in slikarstvo. 
Večino motivov črpa iz narave, svo-
je razpoloženje prikaže v tihožitjih.

Umetnico je predstavila Jožica 

Tiršek Drčar, ki je izrazila veselje, 
da je umetnica podelila svoja de-
la in izkušnje z obiskovalci galeri-
je. Tiršek-Drčarjeva je izrazila zado-
voljstvo, da si ljudje še vzamemo 
čas za kulturo v tako velikem šte-
vilu, galerija je bila namreč napol-
njena do zadnjega kotička. V ime-
nu domačega kulturnega društva, 
ki organizira dogodke v galeriji, je 
Božičevo pozdravila Vika Venišnik 
in ji zaželela še veliko uspešnega 
ustvarjanja. Razstavo je odprl žu-
pan Stanko Ogradi, za glasbeno 
popestritev sta poskrbeli dijakinji 
Gimnazije Velenje, violinistki Vikto-
rija Maze in Suzana Podvinšek. 

Štefka Sem

ŠALJIVI VIDEOSPOT ANSAMBLA GOLTE

Trije fantje, strogi ata in najlepša na vasi

Zaljubljeni pogledi, jeza očeta in še kaj je mogoče videti v spotu Najlepša 
si. (Foto: Štefka Sem)

Fantje iz ansambla Golte so po-
sneli videospot za njihovo najnovej-
šo skladbo Najlepša si. Na kmetiji 
Šumečnik v Šmihelu so našli ideal-
no kuliso za snemanje zgodbe o za-
ljubljenem kmečkem fantu, ki ga od-
igra Toni Drobež. Njegova ljubljena 
(ljubenska amaterska igralka Ana 
Napotnik) je zanj res najlepša, a kaj 
ko obstaja pri hiši še strogi ata mrke-
ga pogleda, ki ga strašljivo prepričlji-
vo odigra rečiški župan Vinko Jeraj. 

In kaj sta v vsej zgodbi počela še 

Andrej in Grega Rak, preostala čla-
na Goltejevcev? Nič posebnega, 
bi rekli, mlademu zaljubljencu sta 
menda hodila v zelje. Šaljivi video-
spot z veliko lepote se že vrti na te-
levizijskih programih in sami boste 
lahko ocenili lepoto in igralske spo-
sobnosti omenjenih akterjev.

Humorne fotografije s snema-
nja in videospot si lahko ogleda-
te tudi na www.savinjske.com (ge-
slo: na7go).

Štefka Sem
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IZLET SAVINJSKIH NOVIC

Poučno in zabavno po avstrijskem 
Koroškem 

Udeleženci izleta med postankom v Bistrici na Zilji, v ozadju masivno pogorje Dobrač (Foto: UK)

V sončnem sobotnem jutru, 7. maja, smo se udeleženci 
izleta Savinjskih novic z uredniškim odborom odpravili na 
izlet v Avstrijo. Organizatorja izleta, Turistična agencija Po-
zejdon turizem z njihovim vodičem Andrejem Klemenakom 
ter Savinjske novice, sta poskrbela, da smo skozi ves dan 
spoznavali lepote in zanimivosti naše sosede.

Prvi pomembnejši postanek je bil v Bistrici na Zilji, ki se 
nahaja v Ziljski dolini na avstrijskem Koroškem. Da je tam 
slovenstvo še kako živo, smo izletniki spoznali preko sre-
čanja s Pepco Druml, domačinko, ki ji slovenska beseda 
in njene slovenske korenine ogromno pomenijo. Drumlova 
nas je najprej popeljala na ogled župnijske cerkve sv. Mar-
tina. Skozi njeno predstavitev življenja Slovencev na avstrij-
skem Koroškem in v njeni vasi, smo lahko začutili veliko lju-
bezen slovenske narodnostne manjšine do domovine in je-
zika njihovih prednikov. 

Po ogledu predstavitvenega filma o običajih Ziljcev smo 

se odpravili proti Dobraču, najvišjemu vrhu masivnega po-
gorja zahodno od Beljaka. Pot proti vrhu pelje po panoram-
ski alpski cesti s čudovitim razgledom na dolino in okoliško 
gorovje. Razgleda smo se izletniki naužili ob več postankih. 
Zadnji je bil na planini Rosstratte, kjer smo se lahko sprehodi-
li po okolici ali le uživali na sončni terasi tamkajšnje gostilne. 

Planinskim krasotam je sledil spust v dolino in vožnja 
proti Vrbskemu jezeru, največjemu jezeru na avstrijskem 
Koroškem. Ustavili smo se v vasi Marija Worth, ki je bila v 
preteklosti otok, zdaj pa je polotok. Ogledali smo si zname-
nitost vasi, cerkev, ki je prvič omenjena že leta 894, nato pa 
se spustili k jezeru in se prepustili pravemu poletnemu utri-
pu. Dan je šel kar prehitro h koncu in sledil je povratek do-
mov, kamor smo se vrnili polni lepih vtisov.

Galerijo fotografij si lahko ogledate na www.savinjske.
com (geslo: b2x22j).

Tatiana Golob

LOS FAYCANES V NAZARJAH

Ritem Kanarskih otokov prevzel 
poslušalce

Moška zasedba, ki šteje trideset članov, se ponaša z več 
kot 40-letno tradicijo. (Foto: TG)

V sredo, 4. maja, je dvorano nazarskega doma kulture 
napolnila glasbena skupina Los Faycanes in s sabo prine-
sla vonj po Kanarskih otokih, živahen ritem Španije in latin-
ski šarm. Občinstvo je bilo z nastopom moške glasbene 
zasedbe več kot zadovoljno.

Skupino, o dejavnosti katere smo veliko zapisali že v 
prejšnjih številkah našega časopisa, je v Slovenijo pripelja-
la Zgornjesavinjčanka Vera Mejak, za organizacijo glasbe-
nega dogodka v Nazarjah pa sta poskrbela Javni sklad RS 
za kulturne dejavnosti (JSKD) – območna izpostava Mo-
zirje in Kulturno društvo Nazarje. 

Kot je povedala vodja JSKD Mozirje Ivana Žvipelj, so bili 
Los Faycanes v naši dolini lepo sprejeti. Prisrčno dobrodo-
šlico jim je zaželela nazarska županja Majda Podkrižnik, ki 
je vse pevce ob tej priliki obdarila s spominkom na Nazarje, 
lep sprejem pa so doživeli tudi v Mozirju, kjer je župan Ivan 
Suhoveršnik vsem poklonil monografijo Mozirja. 

TG
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FLORJANOVO

Zahvala zavetniku in priprošnjiku gasilcev 

Ljubenski gasilci so se odpravili k cerkvi na Rosuljah. 
(Foto: Franjo Atelšek)

Novoštiftnim gasilcem se je v cerkvi Marije Zvezde pridružilo nekaj gasilcev 
iz Solčave. (Foto: Štefka Sem)

Na Florjanovo, ko goduje sveti 
Florjan - mučenec in zavetnik ga-
silcev - so tudi letos praznovali ga-
silci širom po dolini. Ljubenski ga-
silci so se odpravili k cerkvi na Ro-
suljah, kjer je eden od stranskih ol-
tarjev posvečen njihovemu stano-
vskemu zavetniku. Mašo je daro-
val domači župnik Martin Puše-
njak. Gasilci so se ob tej priložnosti 
priporočili zavetniku, po končanem 
obredu pa so praznik obeležili tudi 
z večerjo in druženjem v gasilskem 
domu na Ljubnem.

V rečiški občini so se svojemu 
zavetniku poklonili člani prostovolj-
nih gasilskih društev Grušovlje, Po-

brežje in Rečica ob Savinji. V cerkvi 
svetega Janeza Krstnika v Šentjan-
žu je ob asistenci diakona Stanka 
Čeplaka mašo daroval župnik Fer-
dinand Luknar. Izrekel je zahvalo 
za prizadevanja in odgovornost, 
ki jo imajo rešitelji življenj in imetja 
pri svojem delu. Ob njem se prosto-
voljno razdajajo in pomagajo lju-
dem ob elementarnih nesrečah in 
stiskah. Po maši je sledilo družab-
no srečanje, ki so ga letos pripravi-
li grušoveljski gasilci. 

Novoštiftni gasilci so se podali 
do cerkve Marije Zvezde. Pridruži-
lo se jim je nekaj gasilcev iz Solča-
ve, obe fari si namreč delita župni-

ka. Župnik Alojz Ternar je pri cerkvi 
blagoslovil tako njih kot vozila. Pri 
maši jim je zaželel čim manj dela 
in v šali dodal, da je bilo zadnje leto 
za njih zelo umirjeno, saj k sreči ni 
bilo nobenega večjega požara, za 
spremembo niso zagorele niti sa-
je v farovžu. 

Člani prostovoljnih gasilskih dru-
štev Nazarje, Šmartno ob Dreti in 
Gorica ob Dreti so se udeležili ma-
še v cerkvi sv. Katarine na Gorici pri 

Lačji vasi. Skupno mašo za gasil-
ska društva občine Nazarje je tokrat 
organiziralo PGD Gorica ob Dreti. 
Mašo je vodil župnik rečiške župni-
je Ferdinand Luknar. Obreda so se 
v velikem številu udeležile tudi ga-
silke, najbolj razveseljivo pa je, da je 
bilo med prisotnimi veliko gasilske-
ga podmladka. Po maši so se gasil-
ci še naprej družili v gasilskem do-
mu PGD Gorica ob Dreti.

FA, MŠ, ŠS, TG

Gasilci PGD Grušovlje, Pobrežje in Rečica ob Savinji so se k cerkvi v 
Šentjanžu podali s prapori. (Foto: Marija Šukalo)

Pri maši na Gorici so se zbrala tudi gasilska društva občine Nazarje. 
(Foto: Meri Gluk)
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ŠOLSKI SADNI VRT MOZIRJE

Sadjarji in čebelarji skupaj pri izobraževanju otrok

Učenci v sadnem vrtu z Markom Purnatom (levo) in Alojzom Plaznikom (Foto: Marija Lebar)

V šolskem sadnem vrtu so se zbrali učenci, 
ki obiskujejo čebelarski krožek na Osnovni šoli 
Mozirje. Spoznavali so pomen čebel pri opraše-
vanju v naravi. Zvedeli pa so tudi marsikaj zani-
mivega iz področja sadjarstva.

Krožkarjem sta delo in vedenje čebel v nara-
vi, še predvsem na sadnem drevju in grmičevju 
predstavila mentor krožka Marko Purnat in pred-
sednik Sadjarskega društva Franc Praprotnik 
Mozirje Alojz Plaznik. 

Tokratna tema je bila posvečena predvsem 
sožitju in odvisnosti sadjarstva ter čebelarstva. 
Učencem je bila podrobneje razložena biologi-

ja sadnega drevja, opraševanje čebel in nasta-
janje plodu. »V naravi so krožkarji spoznali raz-
lične barve cvetov in cvetnega prahu ter način 
opraševanja drevja in cvetoče podrasti v sadov-
njaku. Opraševanje je namreč osnovno poslan-
stvo čebel,« je povedal Purnat.

Zanimanje za čebelarski krožek na mozirski 
osnovni šoli je bilo tolikšno, da so morali nare-
diti dve skupini, in sicer za 3. in 4. razred ter za 
5. in 6. razred. Alojz Plaznik je za tri najmarljivej-
še krožkarje obljubil sadike sadnega drevja, ki 
jih bodo dobili jeseni in jih lahko sami posadili.

Marija Lebar

POPOTNIŠKO DRUŽENJE NA LJUBNEM

Po dolgem in 
počez skozi 
Nikaragvo

Dimitrij Duhannoy poleg odkrivanja tujih dežel 
obožuje tudi Zgornjo Savinjsko dolino. 

(Foto: Štefka Sem)

Drugo potopisno predavanje na Ljubnem ob 
Savinji v organizaciji Hostla Pevc in Kluba Zgor-
njesavinjskih študentov je obiskovalce s sliko in 
besedo popeljalo po Nikaragvi. Najrevnejšo in 
najmanj razvito državo srednje Amerike je pred-
stavil popotnik in avanturist Dimitrij Duhannoy. 

Belgijski Slovenec Duhannoy je iz Belgije pri-
šel v Slovenijo študirat, med študijem spoznal 
svojo ženo in tukaj ostal. Oba z ženo Petro sta 
strastna popotnika in Nikaragva je le ena izmed 
dežel, ki sta jo obiskala. Na poti po deželi vulka-
nov sta osvajala vrhove le-teh, z enega sta se 
spustila na plastično-leseni deski in ob spustu 
dosegla hitrost preko 70 kilometrov na uro. Po-
memben del popotovanj je bilo spoznavanje do-
mačinov in njihovega načina življenja. Tako sta 
v gosteh pri naključnih znancih spoznavala Ko-
ruzne otoke in druge dele dežele. Deželo sta pre-
potovala od zahoda, kjer so še sedaj vidne sle-
di španskih kolonizatorjev, proti vzhodu, kjer je 
bil večji vpliv priseljencev iz Afrike. Zaradi te ra-
znolikosti je dežela še posebej zanimiva za po-
potnike.

Štefka Sem

OBISK HIŠE EKSPERIMENTOV NA LJUBNEM

Posvetili so se težiščelogiji

Če človek izgubi težišče, se znajde »na glavi«. 
(Foto: Štefka Sem)

Hiša eksperimentov ne obstaja le v Ljubljani, ta-
ko rekoč pride tudi na dom ali vsaj na šolo, kjer jih 
povabijo. Animatorji so se aprila ustavili na Osnov-
ni šoli Ljubno ob Savinji in razveselili otroke z ekspe-
rimenti, ki so navduševali. Dogodivščine, kot ime-
nujejo krajše predstavitve, so tematske, glavno vlo-
go v teh predstavah ima znanost. Jajčkologija, zvo-
kologoja, plinologija, barvologija, težiščelogija in še 
mnoge druge dogodivščine na zabaven način pri-
kažejo znanost kot povsem enostavno zadevo.

Na Ljubnem so se animatorji posvetili težišče-
logiji, fizikalni znanosti, ki iz knjig ni prav nič pri-
vlačna, v živo pa je po mnenju večine otroških 
obiskovalcev postala povsem sprejemljiva. Za za-
četek je bilo seveda potrebno ugotoviti, kaj je tež-
išče, kje imajo težišče različni predmeti in seveda 
ljudje. Šolarji in ostali obiskovalci so se lahko pre-
izkusili pri raznih poučnih igrah, kjer so ugotavlja-
li, kako delujejo zakoni fizike. Poučen in privlačen 
dogodek je otrokom spodbudil željo po odkriva-
nju ter manj zanimivih šolskih predmetih, ki so z 
igro precej bolj privlačni kot v učbenikih.

Štefka Sem
Če človek izgubi težišče, se znajde »na glavi«. 

(Foto: Štefka Sem)
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ZA MOZIRSKIMI PLEZALCI ODLIČNA TEKMOVALNA SEZONA

Na šolskem državnem prvenstvu dosegli ekipno 
tretje mesto

Mladi mozirski plezalci ob koncu sezone, v kateri so blesteli na vseh tekmovanjih. 
(Foto: Sergeja Lamut)

PLANINSKO DRUŠTVO NAZARJE

Tek prijateljstva Farbanca 2011

Zmagovalec v kategoriji otrok do 15 leta, 
Blaž Robida je bil najhitrejši tekač v teku na 

Farbanco. (Foto: Tatiana Golob)

Tekmovalci Športno plezalne sekcije Mozir-
je, ki deluje pod okriljem mozirskega planin-
skega društva, so v prostem plezanju pod vod-
stvom trenerja Eriha Obreza uspešno zaključi-
li s tekmovanji v prvem sklopu tekmovanj v le-
tu 2011. Sezono so začeli z božično-novoletno 
tekmo v Laškem, za piko na i pa se udeležili še 
državnega prvenstva šol, kjer so osvojili ekipno 
tretje mesto.

Sezono so z dobrimi rezultati začeli kar na pr-
vi tekmi v Laškem. Florjan Pahovnik in Julija Ver-
buč sta osvojila 2., Manca Glušič 3., Tilen Fin-
kšt pa 5. mesto. Januarja so pričeli s tekmova-
nji vzhodne lige. Udeležili so se vseh sedmih te-
kem, ki so potekala do aprila. Plezali so na Ptuju, 
v Ribnici, Radljah, Celju, Slovenski Bistrici, Rav-
nah na Koroškem in Mozirju. Domača tekma 
je bila po organizacijski plati najvišje ocenjena, 
hkrati je bila to tudi tekma z največ udeleženci, 
saj se je v plezalno steno v Športni dvorani Mo-
zirje podalo kar 155 mladih tekmovalcev. 

Letošnje tekmovalno leto je bilo tretje zapored, 
odkar se udeležujejo tekem vzhodne lige. V tek-
movanju sodeluje 24 klubov. Mozirjani so bili prvo 
leto skupno deseti, lani četrti, letos pa so se pov-
zpeli na stopničke in zasedli skupno tretje mesto.

Osvojili so 16 posamičnih zmag, osem dru-
gih mest, eno tretje in še kar 40 uvrstitev med 
deseterico. V skupni razvrstitvi sta Manca Glušič 

in Florjan Pahovnik zasedla 1. mesto, Julija Ver-
buč 2., Jan Štiglic 4., Filip Bezovnik in Urh Černi-
všek 7., Tilen Finkšt, Grega Verbuč in Joži Repen-
šek 8., Rok Brezovnik pa 9. mesto.

Plezalci so se ob tem udeležili še dveh med-
narodnih tekem medregijskega pokala iRCC. 
Tekmi sta bili v Radovljici in Bistrici v Rožu v Av-
striji. Grega Verbuč v kategoriji mlajših ciciba-
nov je obakrat osvojil 3. mesto, Florjan Pahovnik 

med mlajšimi dečki pa 5. in 9. mesto.
Ob koncu sezone so se za piko na i udeležili 

še šolskega državnega prvenstva, kjer sta Flor-
jan Pahovnik in Julija Verbuč postala državna 
podprvaka, Urh Črnivšek je osvojil peto mesto, 
Manca Glušič pa devetega. Tekmovalci, ki obi-
skujejo OŠ Mozirje, so dosegli še ekipno tretje 
mesto med vsemi šolami na državni ravni.

Benjamin Kanjir

V ponedeljek, 2. maja, je Planinsko društvo Na-
zarje priredilo prvi tek na Farbanco, planinsko ko-
čo društva, v katerem so udeleženci preizkusili 
svoje sposobnosti v milejši izvedbi gorskega teka. 
Višinska razlika med startom v Potoku in ciljem je 
bila 320 metrov, proga pa je potekala po markira-
ni planinski poti. Teka se je udeležilo 33 tekačev.

Vzpona se je udeležilo osem otrok, šest žen-
sk in 19 moških. Tekači so tekmovali v petih ka-
tegorijah, izbran pa je bil tudi absolutni zmago-
valec. To je bil Blaž Robida, ki je tekmoval v ka-
tegoriji otrok do 15. leta, njegov zmagovalni čas 
pa je bil 16'38''. Blaž je seveda zasedel tudi prvo 
mesto v svoji kategoriji, na drugi stopnički mu je 
sledil Jan Bric, tretji je bil Dejan Ugovšek. 

V kategoriji žensk nad 40 let je slavila Ema Raj-
gl s časom 23'43'', drugo mesto je zasedla Suza-
na Grudnik. V kategoriji žensk do 40 let je s ča-
som 18 minut prvo mesto zasedla Špela Zupan, 
druga je bila Bernarda Čeplak Poznič, tretja pa 
Katja Bric. Med moškimi je v kategoriji nad 50 let 
prvo mesto zasedel Toni Planovšek, ki je ciljno 
ravnino dosegel v času 20'09'', drugo stopničko 

je zasedel Bojan Mikek, tretjo pa Jože Pogorelč-
nik. V moški kategoriji do 50 let je s časom 17'07'' 
prvo mesto osvojil Matija Zupan, sledil mu je Pri-
mož Jelšnik, tretji je bil David Ermenc. 

Število udeležencev je organizatorje prepričalo, 
da je med člani društva zanimanje tudi za napor-
nejše tekme, zato bo Tek prijateljstva gotovo postal 
še en tradicionalen projekt nazarskih planincev.

Tatiana Golob

ZAČETEK POLETNE HOKEJSKE LIGE V 
MOZIRJU

Med desetimi 
ekipami tri iz 

doline
V petek, 13. maja, se bo na igrišču v Lokah 

pri Mozirju pričela poletna hokejska liga na ro-
lerjih. V njej sodeluje deset slovenskih ekip, 
med njimi ekipe iz Mozirja, Luč in Gornjega 
Grada. O kvaliteti ekip priča podatek, da veči-
na igralcev igra hokej v državni ligi. V petek se 
bo prva tekma pričela ob 17. uri in potem vsa-
ko polno uro do zadnje tekme ob 21. uri. Tek-
movanje se bo odvijalo vsak petek do konca ju-
nija ob istem času.

PR
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Je plezanje na mlaj še tekmovanje?
Ker so prvomajski prazniki ve-

dno nekaj lepega in smo takrat vsi 
v pričakovanju dela prostih dni si 
že vnaprej naredimo načrte in ure-
dimo določene aktivnosti, da se 
imamo takrat čim lepše. K tem ak-
tivnostim prištevam tudi vsakole-
tno plezanje na mlaj v Mozirju na 
sejmišču. Plezanja sem se udeležil 
dvakrat in mi je ta dogodek postal 
zanimiv. Pojavlja pa se mi vpraša-
nje o kvaliteti organizacije tega do-
godka. 

Kot prvo, plezanje smatram kot 
športno aktivnost, zato bi si naj-
boljši trije plezalci poleg lepih prak-
tičnih nagrad, lahko prislužili tudi 
»športno« nagrado v obliki meda-
lje oz. pokala. Saj je to tisto, kar ti 
ostane za spomin na dobro uvrsti-
tev. Druga stvar, ki me pri organi-
zaciji tega dogodka moti, pa je ta, 
da je oglaševanje izredno slabo. 
Že lani sem za dogodek izvedel le 
uro pred dogodkom, in pristojne na 
prizorišču sem povprašal, kje, če 
sploh kje, je bilo vabilo k sodelova-
nju. Dobil sem odgovor da je bil do-
godek objavljen v Savinjskih novi-

cah. Res je bilo tako, in tudi letos je 
to držalo, tri tedne pred dogodkom 
je bila zadeva objavljena v Savinj-
skih novicah. Jaz povabila nisem 
opazil, glede na udeležbo, pa ga 
je opazilo tudi zelo malo drugih lju-
di. Tisti, ki na Savinjske novice niso 
naročeni, pa za dogodek enostav-
no niso mogli vedeti. 

V današnjem času, ko je na vo-
ljo toliko različnih oblik oglaševa-
nja, se bi na tem gotovo dalo še 
kaj postoriti. In če bi se, potem se 
letošnji zmagovalec ne bi veselil 
tako lahke zmage, do katere mu 
je slaba organizacija že par let po-
magala, letos pa mu jo tudi uredi-
la. Seveda je v interesu vseh nas, 
da se ta tradicionalen dogodek 
ohrani, in da privabi čim več gle-
dalcev in tekmovalcev, a če se bo 
slabo organiziranje nadaljevalo, 
je morda bolje da se to tekmova-
nje ne izvaja več, saj mu pri tako 
slabi udeležbi žal ne moremo več 
reči tekmovanje.

Franc Rakun
Šentjanž 7

3332 Rečica ob Savinji

ROKOMETNI KLUB NAZARJE

Predstavitev in promocija 
rokometne igre

V nazarskem rokometnem klu-
bu je poudarek na delu z mladi-
mi rokometašicami. Skozi mladin-
ske selekcije kluba se je izobliko-
vala članska ekipa, ki je v pravkar 
končani sezoni nadvse uspešno 
nastopala v 1. B rokometni ligi za 
ženske. 

V klubu se zavedajo, da je za 
ohranitev kontinuitete članske eki-
pe potrebno zagotoviti bazo mla-
dih igralk in jih skozi mladinske se-
lekcije pripraviti na igranje v zah-
tevni članski konkurenci. Zato bo-
do jutri organizirali predstavitev in 
promocijo rokometne igre. Pred-

stavitev, ki se bo začela ob 9. uri 
v Športni dvorani Nazarje, je na-
menjena osnovnošolkam in njiho-
vim staršem. Na njej bodo prikaz 
izvedbe rokometnih elementov iz-
vedle igralke članske ekipe RK Na-
zarje. Mlajše deklice, ki že igrajo v 
klubskih selekcijah, bodo prikaza-
le svoje znanje v medsebojni tekmi. 

Po končani predstavitvi bo za-
interesiranim deklicam omogočen 
preizkus v rokometni igri, zato je 
zaželena športna oprema. Več in-
formacij je dosegljivih na telefonski 
številki 041 497 202.

PR

TRADICIONALEN PRVOMAJSKI POHOD NA ČRETO

Srečanje namenjeno obujanju spomina na borce

Za pohodnike so pri spomeniku padlim borcev pripravili krajšo slovesnost. 
(Foto: Tatiana Golob)

Prebivalci občin Nazarje in Vran-
sko so se 1. maja, po letu dni znova 
srečali na vrhu Črete, kjer omenjeni 
občini tudi mejita. Pohoda na Čre-
to, ki so ga organizirali občina Na-
zarje s krajevno skupnostjo Kokar-
je in Prostovoljnim gasilskim dru-
štvom Gorica ob Dreti, se je letos 
udeležilo preko sto pohodnikov, ki 
so se na vrhu udeležili svečanosti 
v poklon padlim borcem.

Pohodniki so se ob 8. uri zbrali 
na Lazah in po uvodnem nagovo-
ru predsednice KS Kokarje Andreje 
Zupan krenili proti Čreti. Na poti so 
se ustavili pri Krapletovih, kjer so 
se okrepčali. Cilj pohoda je bil vrh 

Črete pri Marijini cerkvi, tam so se 
srečali s pohodniki z vranske stra-
ni. Po želji so se udeležili delavske 
maše v cerkvici, opoldan pa je pri 
spomeniku padlim borcev sledila 
krajša slovesnost. Ob tej priložno-
sti sta zbrane nagovorila župan 
občine Vransko Franc Sušnik in žu-
panja nazarske občine Majda Pod-
križnik. Oba sta podala ostro kritiko 
glede številnih okoriščanj v gospo-
darstvu in izrazila upanje, da za de-
lavce kmalu pridejo boljši časi. Sle-
dil je krajši kulturni program, ki so 
ga pod mentorstvom Manice Hu-
dales pripravili učenci Osnovne šo-
le Nazarje. 

Po uradnem programu je župan 
Vranskega vse povabil na malico 
na kočo Planinskega društva Vran-
sko, pohodnike z nazarske strani 

pa je po sestopu v dolino na Lazah 
čakal še dišeč golaž, ki so ga pri-
pravili gasilci PGD Gorica ob Dreti.

Tatiana Golob
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Hvala vsem, ki se jih spomnite in postojite pri njihovih grobovih.

Vsi njihovi

Čeprav v grobu mirno spite,
v srcih naših še živite
in nikoli niste sami,

saj Bog je vedno z vami.

Franc 
KOLENC

7.9.1910 – 15.5.1996

Frančiška 
KOLENC

17.9.1922 – 6.2.2000

Jožef 
FIRŠT

24.1.1925 – 17.3.1993

Antonija 
FIRŠT

8.5.1922 – 17.3.1999

V SPOMIN

Kdo so bili graditelji kapele na trgu in kužnega zna-
menja v Hofbauerjevi ulici v Mozirju?

Morda kdo poreče, kaj pa se ta 
spet oglaša in hvali vse počez. To-
da, če kdo pohvalo zasluži, je prav, 
da se ga pohvali. Tudi kritika, bodi 
si pozitivna ali negativna in ne zlo-
namerna, je vendarle dobrodošla 
tistemu, ki mu je namenjena. 

Ne dolgo tega sem v Savinjskih 
novicah pohvalil izvajalce del pod-
jetja Nemec, ki so delali na južnem 
delu Mozirja in v Hofbauerjevi ulici. 
Nekateri so se mi pritožili, da sem 
pisal pozitivno, oni pa so imeli ta-
kšne ali drugačne težave z njimi 
okrog svoje lastnine, ki je bila vklju-
čena v projekt. No, tudi sam sem 

imel nekaj težav. A povedati mo-
ram, da to ni imelo nobene zveze z 
delavci. O projektu pa nisem pisal 
in navsezadnje o vseh problemih 
se je dalo pogovoriti z ing. Jakom 
Vačovnikom, gospodom Tonetom 
Bezovnikom in županom ter naj-
ti neki zadovoljiv sporazum. Nikjer 
pa nisem zapisal, da se mora kdor 
koli z mano strinjati. Tudi s tem ne, 
kar bom napisal v nadaljevanju. 

Kapela na trgu je bila postavljena 
tako rekoč kar čez noč. Kužno zna-
menje v Hofbauerjevi ulici pa dobe-
sedno čez noč, saj so bila gradbena 
dela na njem zaključena 20. aprila 

Č R N A   K R O N I K A

• VINJEN Z AVTOM V 
    VODNJAK

Mozirje: 2. maja okoli 2. 
ure ponoči je policijska pa-
trulja ugotovila, da je prišlo v 
mozirskem trgu do prometne 
nesreče, ko je voznik osebne-
ga avtomobila zaradi nepri-
merne hitrosti trčil v vodnjak. 
Policisti so nadalje v postop-
ku z voznikom ugotovili, da je 
vozil pod vplivom alkohola.

• NEZNANEC VZEL DENAR
Nazarje: 3. maja je občan v Nazarjah na bankomatu dvigoval denar. 

Ob odhodu ga je pozabil v reži avtomata, ko pa se je vrnil, ga ni bilo več. 
Ob odkritju storilca bo zoper njega napisana kazenska ovadba.

• RAZGRAJAČ NI HOTEL ODITI 
Mozirje: V večernih urah 3. maja je pred hišo občana v Mozirju razgra-

jala in vpila znana oseba, ki ni hotela oditi z dvorišča. Policisti so kršite-
lju izdali plačilni nalog.

• NAJDENO OTROŠKO KOLO 
Mozirje: Ob pešpoti na Celinah je bilo 4. maja najdeno otroško kolo 

znamke Douglas Jump. Poleg kolesa je bila najdena tudi otroška čela-
da. Kolo je shranjeno na mozirski policijski postaji, kjer ga lahko lastnik 
tudi prevzame.

• KRŠIL JAVNI RED IN MIR
Ljubno ob Savinji: 6. maja je v gostinskem lokalu na Ljubnem ob Savi-

nji občan kršil javni red in mir. Kršitelj je do prihoda policistov iz lokala že 
odšel. Iz razgovorov z gosti lokala so policisti ugotovili, da gre za večkra-
tnega kršitelja, ki je policistom dobro poznan. Izsleden je bil v kraju sa-
mem, nakar mu je bil izdan plačilni nalog.

• OSEBA LEŽALA OB VOZIŠČU
Ljubija: 7. maja je bil dežurni policist obveščen o osebi, ki leži ob voz-

išču v Ljubiji. Policisti so ugotovili, da oseba ni žrtev prometne nesreče, 
temveč je zaradi vinjenosti omagala in ob cesti počivala. Da so prepreči-
li možnost prometne nesreče, so osebo odpeljali domov.

2011 okrog polnoči. In kdo so bili ti-
sti, ki so to zahtevno delo nesebič-
no opravili? To so bili predvsem dru-
žina magistra Iva Glušiča, on sam, 
njegova sinova Klemen in Luka ter 
Ivov brat ing. Tone pa še ing. Jaka 
Vačovnik. Fantje so se po delu na 
svojih delovnih mestih v popoldan-
skem času prelevili v zidarje in mon-
terje. Ogromno je s svojim delom 
doprinesel prof. Jure Repenšek, ki 
je naslikal vse štiri slike na kužnem 
znamenju. 

Slike predstavljajo na vzhodni 
strani, to je proti obvoznici, sv Ju-
rija, proti severu sv. Florijana, pro-
ti zahodu sv. Martina in proti jugu, 
to je proti Tinetovi hiši, pa je na sli-

ki sv. Rok. Sama slikarija in obelež-
je samo pride prav lepo do izraza, 
saj se arhitekturno zelo lepo vkla-
plja v okolje in prostor, na katerem 
stoji. Strehi obeh obeležij iz bakre-
ne pločevine pa so vešče izdelali: 
Danilo Jakopin (Kosov), Drago Čo-
par (Kolovrački) in Vinko Gosteč-
nik (Šimečki). Vsi imenovani, zi-
darji in krovci, so vsa dela opravi-
li brezplačno. Torej si zaslužijo vsaj 
javno pohvalo. 

Njih že zdavnaj več ne bo, ko 
bodo ta obeležja še vedno stala v 
okras, spomin in opomin vsako-
kratnim krajevnim oblastnikom, da 
ni vse za porušiti, kar se ne ujema 
z njihovo miselnostjo in trenutne-

(Foto: CMS)
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Vsa toplina tvojega srca
in vsa tvoja ljubezen
ostajata za vedno z nami.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega dragega moža, očeta, dedka, tasta, brata

Stanka TROGARJA
iz Letuša

14.6.1945 – 23.4.2011

se vsem in vsakemu posebej iskreno zahvaljujemo, ker ste z nami 
delili bolečino in žalost.

Zahvala naj se dotakne vseh, ki ste nam v najtežjih trenutkih stali 
ob strani, nas tolažili, molili, nam izrekali sožalje, darovali cvetje, sve-
če, za svete maše, denarno pomoč in drugo.

Hvala vsem, ki ste bili ob slovesu z nami.

Žalujoči: vsi njegovi

Te bolezen je objela, še poslednjo
moč ti vzela, zdaj med nami več te ni,
a v naših srcih boš vse dni.
Za svoje drage si živela, 
za dom si delala, skrbela,
ljubezen v srce nam sejala,
za vse ti, draga mama, hvala.

V SPOMIN

14. maja bo minilo 20 let, od kar si nas mnogo prekmalu zapustila, 
draga žena in mama

Jožica RAK
iz Ljubije

3.1.1943 – 14.5.1991

Če angeli bi govorili, povedali bi ti, da v naših srcih si, čeprav te 
med nami ni.

Mož Mirko in sin Dušan z družino

Deset let je že minilo od takrat,
ko videli smo te zadnjikrat,
pot te mnogo prezgodaj
vodila je tja,
kjer že drugi so tvoji doma.
Na grobu zdaj tvojem vsak dan lučka gori,
saj spomin na tebe še vedno živi.

V SPOMIN

Janezu KUMPREJU
21.12.1961 – 6.5.2001

Hvala vsem, ki postojite ob njegovem grobu in mu prižigate svečke.

Vsi njegovi

mu zadovoljevanju njihovih potreb. 
Namreč. Enaka obeležja so na teh 
dveh mestih v pradavnini že stala, 
pa so ju kasnejši rodovi iz nekega 
razloga odstranili. In če bi naj trg 
imel pridih starih časov, je prav, da 
se ju je ponovno postavilo, saj sta 
toliko bolj pomembni, ker bosta tu-
di ti novi spominjali na stare čase, 
ki so jih živeli naši davni predniki iz-
pred 300, 400 ali morda še več let 
in so taka obeležja postavljali kot 
spomin na neki pomemben dogo-
dek, morda celo nesrečo ali v za-
hvalo za izpolnjenje neke želje, ali 
kuge, kar ime kužno znamenje že 
samo pove, v kakšni namen je bi-
lo postavljeno. 

Naj povem še to, da se skoraj 
vsak mimoidoči ustavi, si z zani-
manjem in odobravanjem ogle-
da vse štiri slike. Zdi se mi nekako 
pretirana skromnost, da se Jure ni 
podpisal pod slike, kar sicer še ni 
prepozno. Pa vendar. Ko sem pred 
začetkom obnove trškega jedra v 
Savinjskih novicah z enim prispev-

kom spodbudil k podpori le te, sem 
ob koncu zapisal, da nam morda 
končna podoba trga vsem ne bo 
všeč. Sam sem navdušen nad ob-
novo celotnega trga, z zamenjavo 
stilizirane kapele z normalno, ki se 
je bomo, kljub neodobravanju ne-
katerih posameznikov, čez čas pri-
vadili. 

Uradno odprtje vseh objektov, ki 
so bili zajeti v tokratno obnovo, je 
bilo v okviru letošnjega občinske-
ga praznika. Ne bi bilo prav, če ob 
koncu ne bi zapisal še tega moje-
ga mnenja. Župan gospod Ivo Su-
hoveršnik se je s svojim delom in 
ekipo, ki jo vodi, zapisal v zgodo-
vino Mozirja z velikimi zlatimi črka-
mi. Bravo oče župan. Ob koncu pa 
še apeliram na občinskega financ 
ministra, da odpre občinski mošnji-
ček za primerne koše za smeti, ki 
naj bodo postavljeni na primerna 
mesta po celotni obnovljeni trasi.

Ivan Vrbančič
Hofbauerjeva 12

3330 Mozirje
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Za razvedrilo

(Foto: ŠS)

ŠE CHUCK NORRIS BI SE GA BAL
Toni Drobež, član ansambla Golte in glavni akter v videospotu 

Najlepša si (levo): »Če bi prej vedel, da bo za mano tekal rečiški žu-
pan s tako veliko sekiro, bi tudi jaz rekel ne hvala, kot je rekel Chuck 
Norris, ko smo ga povabili k snemanju spota.«

Vinko Jeraj, rečiški župan in strogi ata še bolj strogega pogleda 
v istem spotu: »Če bi pa Chuck Norris igral v tem spotu, bi bil pa vr-
stni red najbrž obrnjen in bi jaz precej hitreje tekel pred njim, kot je 
Toni pred mano.«

VSI ZDRAVI, VSI VESELI
Mirko Zamernik, nekdanji poslanec SDS (desno): »Bodite tudi vi 

pristaš zdravega načina življenja! Vsi na kolo za zdravo telo!«
Ivan Drev, direktor Kmetijske zadruge Šaleške doline: »In vsi na 

smuči za trpežne kosti!«
Mirko: »In ne v fotelj in ne v roke sok, ki vsebuje hmelj!«
Ivan: »Skrijva kozarca!«

PRESEKATI JE TREBA
Nekdanji prometni minister Jakob Presečnik (desno) je podučil 

sedanjega ministra za promet dr. Patrika Vlačiča: »Sem že povedal, 
da je treba zadevo presekati, če ne na tem, pa na katerem drugem 
mestu. Cesta mora povezati Korošce, Šalečane in Zgornjesavinjča-
ne, še preden grem v penzijo!«

(Foto: ŠS)

(Foto: CMS)

(Foto:JM)
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Križanka, Oglasi

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 20. številki SN

2011

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

MINI SLOVARČEK
JACOB – Max, francoski poet
MANJA Zalaznik – kajakašica

Sledil mi je vse do doma. Ali ga …

avtor 
P. L. 

ŽENSKO IME 
(KRAJŠE 
MALČI)

ZONA RIVAL NEPRI
JAZNOST

NIKOLA 
TESLA

ANGLEŠKI 
FIZIK  

(WILLIAM)

JAJCA 
DVOŽIVK

LITIJ

ZELO STRU
PENA KAČA

3K GOJENEC 
POLICIJSKE 
AKADEMIJE

GOSPODAR
NOST

ROBAT 
ČLOVEK 

(EKSPR.)

NAFTA 
(ANG.)

ANG. IGRAL. 
(MARY)

NEBESNI 
POJAV

KAJAKAŠICA 
ZALAZNIK

ANGEL V 
JUDOVSKI 
IN KRŠČ. 

KNJIŽ.

KRAJ PRI 
PODČETRTKU

SOZVOČJE 
TONOV

FR. POET 
(MAX)

ETAŽA MED 
ETAŽAMA

PES S 
KRATKO 
RAVNO 
DLAKO

STRONCIJ
SINJSKA 
VITEŠKA 

IGRA

HRVAŠKA 
IGRALKA 
BEGOVIĆ

ŽIVA 
EMERŠIČ

SKUPINA 
PTIC V LETU

SVETILNI 
PLIN

STA RO
EGIPČAN SKI 

BOG

NAJVIŠJI 
VZOR

ANGLEŠKI 
PISATELJ 
(ROALD)

ZNANST
VENIK

ŽENSKA OB
LIKA IMENA 

MIHAEL

3K NEPREGIBNA 
BESEDNA 

VRSTA
GOLMAN

BOTER 
(NAR.)

JED IZ IKER

NAPEV 
(STAR.)

TALNE PTICE

DOHODEK IZ 
KAPITALA

RUDOLF 
ČAČINOVIČ

ŽIVEŽ

PREBIVALCI 
GRČIJE

EDGAR 
HOOVER

AVSTRIJSKA 
SMUČARKA 

EDER

PREBIVALEC 
ANGLIJE

ŽILA  
DOVODNICA

JUŽNI 
SLOVAN

NEKDANJA 
ENOTA ZA 

TLAK

TEROR

EDEN

VZDRŽEN 
ČLOVEK

VEČ 
ZAPOREDNIH 

STRELOV

DEL NAD 
PANJEM

PREBIVALKA 
GORIŠKIH 

BRD

REŠITEV PREJŠNJE KRIŽANKE

Razglašam vaju za …

avtor
P. L. 

ČEŠKA 
(LAT.)

FILMSKI 
SNEMALEC 

(RUDI)

EGIPČANSKI 
FARAON

STROJ, KI 
SPREMINJA 

MEH. ENERG. 
V ELEKTR.

PECIVO Z 
NADEVOM

PRIČA PRI 
BIRMI

PRIPRAVA ZA 
OMETANJE

GOSTIŠČE S 
PRENOČIŠČI 

IN HRANO

NRAVO-
SLOVJE

ANDRAŽ 
VEHOVAR

3K AVSTRIJSKI 
POLITIK 
(ALOIS)

OBD., 
KO ENO 

VESOLJ. TELO 
OBKROŽI 
DRUGO

UMETNIŠKI 
IZDELKI

MATI
POT 

NEBESNEGA 
TELESA

TED 
DANSON
FINSKO 
JEZERO

ODDAJA NA 
TVS

RIMSKA 
BOGINJA 

JEZE
NARAVA

TRAK ZA 
ZAŠČITO 

RANE

BELA 
APNENČASTA 

SNOV
OZNAKA 
ČEŠKE

POVELJE

NEKDANJI 
FRANCOSKI 

PREDSEDNIK 
(JAQUES)

JED S 
KOŠČKI 
MESA

ROKOMETAŠ 
KAVTIČNIK

OBLASTA 
BAKTERIJA

IZVIR

PESNICA 
ŠKERL

3K
AMERIŠKI 
IGRALEC 
(JAMES)

HUMORIST 
(SAŠO)

RUSKA 
ATLETINJA 

PRIVALOVA
ULOV 

(REDKO)

AVTOMOBIL. 
OZNAKA 

HONDURASA

BORILNI 
ŠPORT

PREBIVALEC 
FINSKE

EMILIANO 
ZAPATA

ŽENSKO IME

ŠPANSKI 
TENISAČ 
NADAL

NEMŠKI 
ČLEN

ALPINIST 
GROŠELJ

ŽIVAL Z 
LOVKAMI

NEKDANJI 
UGANDSKI 

PREDSEDNIK 
AMIN

NASELJE NA 
BLOKAH
VOJSKA 

NEKD. SFRJ

AMERIŠKA 
HARD ROCK 

SKUPINA

GRŠKO 
GOROVJE

OLIVE 
THOMAS

KAJNOV 
BRAT

ŽIVLJENJSKI 
PROSTOR

IZMIŠLJENA 
NOVICA V 

ČASOPISU

BRENKALO 
S ŠESTIMI 
STRUNAMI

B O T E R
O M E L O
H O T E L
E T I K A

M A M A T D
M O S T O V I I R A
O B L I Ž A P N O
C H I R A C R A G U
K O K I Z V I R E K
D E A N I R I N A

H N D Ž U D O E Z
R A F A E L D E R
I D I N O V A V A S
B O N J O V I I T I
A B E L E K O T O P
R A C A K I T A R A
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Petek,
13. maj

ob 16.30. Knjižnica Mozirje
Ura pravljic: Eva in Elvis

Sobota,
14. maj

ob 9.00. Športna dvorana Nazarje 
Predstavitev in promocija rokometne igre 
ob 11.00. Kulturni dom Mozirje
3. srečanje predšolskih pevskih zborov, pevcev in plesnih 
skupinic
ob 10.00. Športni park Mozirje
Nogometna tekma - MNZ Celje ND Mozirje : ŠD Imeno (U8)

ob 10.00. Športni park Mozirje
Nogometna tekma - MNZ Celje ND Mozirje : ŠD Imeno (U10)

ob 17.00. Športni park Mozirje
Nogometna tekma - ND Mozirje : Železničar (st. dečki)

Nedelja, 
15. maj

ob 10.00. Športna dvorana Nazarje
Košarkarska tekma - Nazarje Input : Hopsi Polzela 
(pionirji U-14)

Torek,
17. maj

ob 17.00. Knjižnica Luče
Ura pravljic: Eva in Emil

Sreda,
18. maj

ob 19.00. Galerija Mozirje
Otvoritev razstave krožka Ustvarjalne delavnice

MORDA STE ISKALI PRAV TO

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi 

Napovednik dogodkov

IZDELUJEMO STOPNICE
iz vseh vrst lesa in masivna vhodna vrata, pestra izbira lepljenih 

plošč mizarske kvalitete in masivno vrtno pohištvo. Gsm 041/866-
011.

TERCON s.p., Ter 21 a, 3333 Ljubno ob Savinji.

PAVLIN KOLESA – PRAVI NASLOV ZA REKREA-
TIVNE KOLESARJE

Kolesa, oprema, rezervni deli in servis vseh koles. Naše stranke 
so rekreativci, ki ne trpijo površnosti. Če želite kakovost, osebni od-
nos in ponakupno podporo, pokličite 040-431-591.

Pavlin kolesa, Filip Pavlin s.p., Brezje 9d, 3330 Mozirje.

KMETJE, GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa osta-

la dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poce-
ni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Pirc d.o.o., Zg. Palovče 3, 1241 Kamnik.

ALI STE UTRUJENI, KAR NAPREJ BOLNI IN BREZ 
ENERGIJE?!

Da naredite spremembe, Vam pomagajo le, solne terapije! 
031/788-881. 

Grajska vrata d.o.o., Šmiklavž 3a, Gornji Grad.

MONTAŽA SATELITSKIH SISTEMOV – POP TV IN 
A KANAL

Nudimo vam montaže satelitskih sistemov za sprejem POP TV 
in KANAL A – pooblaščeni monter za TOTAL TV in servis vseh sate-
litskih sistemov. Prašnikar s.p., tel. 03/584-51-94, gsm 041/688-
094.

Prašnikar Miro s.p., Elektro-instalacije in vzdrževanje elektro aparatov in naprav 
na terenu, Spodnje Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.

RAČUNOVODSKI SERVIS
Strokovno – kvalitetno – po ugodnih cenah. Gsm 041/429-755.
ASU Suzana Urbanc Renko s.p., Ljubija 95,  Mozirje.

MONTAŽA IN STORITVE
Dobava, demontaža in montaža notranjih in vhodnih vrat. Pola-

ganje gotovih in klasičnih parketov, laminatov, brušenje in lakira-
nje. Gsm 031/677-018.

Tisa, Ivan Turk s.p., Žlabor 23, Nazarje.

STEKLARSKA DELAVNICA TAMŠE, MOZIRJE
Vsa obdelava stekla, več na www.steklarstvo-tamse.com ali na 

031/305-532.
Steklarstvo Tamše, Tamše Jaka s.p., Savinjska cesta 12, 3330 Mozirje.

PESKOKOP HABER
Gradnja cest in gozdnih vlak po ugodni ceni ter pesek različnih 

frakcij. Gsm 041/783-629 ali 041/217-525.
Pančur Jožef s.p., Krnica 23, 3334 Luče.

ŠIVILJSTVO ŽANA 
Šivanje po meri, kostimi, srajce, hlače in razna popravila (menja-

va zadrg, krajšanje, ožanje). Gsm 041/498-943. 
Oblak Z. Barbara s.p. Ljubija 88, 3330 Mozirje.

VSE VRSTE IZKOPOV
za novogradnje, ceste, dvorišča, rušenje objektov in odvoz ruše-

vin, izgradnja greznih jam, izposoja kompresorja. Gsm 041/631-
395.

TGM Janžovnik Aleš s.p., Zavodice 1, 3331 Nazarje.

STEKLARSTVO M Mozirje
Okvirjanje slik, termopan stekla, namizne plošče, ogledala, var-

nostna stekla, profilna (kopelit) stekla, senčila (žaluzije), prede-
lava starih okenskih kril v termopan izvedbo, izbočena nadzorna 
ogledala (za trgovine, lokale), izbočena cestna ogledala ... gsm 
051/396-269, faks: 03/584-11-49.

Jaka Marolt s.p., Mlinska pot 2a, 3330 Mozirje.

MORDA STE ISKALI PRAV TO

ŽIVALI – PRODAM
Prodam sivca, težkega 170 kg; gsm 
051/256-986.
Prodam telico sivko, brejo 8 mesecev; gsm 
041/200-492.
Prodam teličko simentalko, staro 1 teden; 
gsm 041/783-489.
Mlado kravo simentalko, brejo 9 mesecev, 
prodam; tel. 03/838-13-10.
Prodam prašiče najboljše mesne pasme za 
dopitanje; Fišar, Tabor 041/619-372.
Prodam prašiče  za zakol ali nadaljnjo re-
jo. Prašiče lahko tudi  dostavimo; gsm 
041/561-893.
Prodam prašiča, težkega 160 kg, cena 1,70 
eur/kg; gsm 041/966-033.
Nemškega ovčarja, starega 1 leto, in vi-
etnamskega prašička prodam; gsm 
070/235-579.
Ugodno prodam pse pasme beagle brez ro-
dovnika, stare 9 tednov; gsm 031/683-960.

DRUGO – KUPIM
Kupim 2 stebra za kozolec; gsm 041/703-
015.

DRUGO – PRODAM
Prodam nova okna glin (9 kom), 80 x 120 
cm, bela, kom. 130 eur; gsm 051/420-006.
Prodam deblo kostanja, fi 35, ni vodopočen, 
primeren za mizarja; gsm 041/535-569.
Prodam savinjski želodec; gsm 070/813-
497.
Prodam komplet: računalnik 17 inč, LCD 
monitor, miška, tipkovnica; gsm 031/477-
271.
Prodam zamrzovalno omaro, 6 predalov, 
cena 200 eur; gsm 051/206-045.
Ugodno prodam obračalnik sip, 4 vretena, 

širina 3,5 m; gsm 041/727-861.
Prodam rotacijsko kosilnico sip Šempe-
ter 135, obnovljeno, cena 700 eur; gsm 
041/727-861.

DRUGO – PODARIM
Pod Homom podarimo drva, če si jih kdo že-
li napraviti; gsm 041/437-712.
Brezplačni odvoz odsluženih avtomobilov; 
gsm 041/246-019.

DRUGO – V NAJEM
Košnjo dam v najem (Prihova); gsm 
070/235-579.

DRUGO – IZGUBLJENO
Poštenega najditelja fotoaparata, na relaciji 
Varpolje–Rečica, prosim, da pokliče na gsm 
051/371-181.

VOZILA – PRODAM
Prodam subaru impreza 2.0, l. 1998, 4x4 re-
duktor, cena po dogovoru; gsm 051/366-124.
Prodam subaru legacy 2.0, GL 4, l. 1994, le-
po ohranjen; gsm 041/783-971.

NEPREMIČNINE
Na Ljubnem v bloku poleg občine oddam 
stanovanje (44 m2) v najem, tel. 03/583-
23-47.
2-sobno stanovanje v okolici Mozirja od-
dam; gsm 040/866-613.
Prodam 1-sobno stanovanje, 35 m2, cena 
25.000 eur; gsm 051/206-045.
Prodam ali v najem stanovanje 64 m2, blok 
v Šmartnem ob Paki; gsm 040/142-720 – 
zvečer.
Kupim hišo ali parcelo v občini Ljubno ob Sa-
vinji; gsm 031/723-126.
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Ljudje in dogodki, Oglasi

Sevčnikova smreka v Temenicah

(Foto: Marijan Denša)

pestilo. Morda je bila to suša ali pa 
so jo napadli podlubniki. A je smre-
ka ostala vitalna. Še vedno raste 
v višino, v zadnjem desetletju vse 
bolj počasi. Morda jo bo čez dvaj-
set ali trideset let prehitela smreka 
v Borovnjaku, ki meri 50 metrov in 
raste hitreje. A sedaj je najvišja in 
kot najvišje izmerjeno drevo na na-
šem območju si zasluži posebno 
skrb in zaščito. Vsekakor tudi ozna-
čevalno tablo.

In še to: tudi najvišje izmerjeno 
drevo v Sloveniji je smreka. Sger-
mova smreka na Pohorju meri v vi-
šino veličastnih 61,80 metrov (iz-
merjeno z geodetsko metodo leta 
2006) in je najverjetneje najvišje 
drevo v srednji Evropi. Stara je okoli 
300 let, v prsni višini je celo tanjša 
od naše najvišje smreke, saj meri 
»komaj« 112 centimetrov. 

Marijan Denša

globoki vrtači, ki njeno izjemno viši-
no prikrije očem in skriva pred stre-
lami. Družbo ji delajo mogočne bu-
kve, te jo med vegetacijo s svojim 
zelenilom dodatno prikrivajo rado-
vednim pogledom.

Sevčnikova smreka je visoka 
preko 52 metrov. Lastnik je na to 

lahko upravičeno ponosen. V prsni 
višini ima drevo premer 125 centi-
metrov, ocenjena starost je 170 let. 
Deblo je lepo, gladko, prve veje se 
začnejo pri dvajsetih metrih. Kro-
šnja je močna in mogočna. Po ra-
hli osutosti zgornjega dela krošnje 
se vidi, da jo je pred nekaj leti nekaj 

Smreka ima v gozdovih Zgornje 
Savinjske doline posebno mesto. 
Gozdovom daje značilno zimzele-
no podobo, saj izrazito prevladu-
je v lesni zalogi. Hkrati prevladuje 
v poseku in je tudi najbolj ogrože-
na drevesna vrsta pri nas. Smreka 
je tudi najvišje (izmerjeno) drevo v 
naši dolini.

Ta čast pripada Sevčnikovi 
smreki v Temenicah. Temenice so 
gozdni predel nad Pustim Poljem 
in pod Krašico. Pot do omenjene 
smreke nas vodi kar po cesti iz Pu-
stega Polja proti Golim vrtačam, 
pri prvem cestnem priključku za-
vijemo levo v Temenice in smo po 
slabem kilometru skoraj pri njej. 
Skoraj zato, ker je treba smreko še 
najti. Kar pozorni moramo biti, da 
jo odkrijemo. Če smo dovolj pozor-
ni in na pravem mestu, jo lahko za-
gledamo kar s ceste, saj raste le 
dobrih 50 metrov pod njo. Druga-
če pa nam iskanje ne uide. Do nje 
ne vodi smerokaz in ne označuje 
je tabla. Nič kaj bahavo se skriva v 
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Šport, Čestitke


